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Bizim işimiz matbaacılık
ama asıl işimiz
gelişim ve inovasyon.

Çünkü biliyoruz ki,
yeni yönlere giden
eski yol yoktur.
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Sahibi
Ege Bölgesi Sanayi Odası adına
Yönetim Kurulu Başkanı
Ender YORGANCILAR

Sorumlu Müdür
Mustafa KALYONCU
Genel Sekreter

Yayın Kurulu
Muhsin DÖNMEZ
Ateş İlyas DEMİRKALKAN
Metin AKDAŞ

Yayın Sorumlusu
Engin TATLIBAL

Yönetim Yeri
Ege Bölgesi Sanayi Odası 
The Mercer İş Merkezi 
Akdeniz Mah. Halit Ziya Bulvarı 
No:1 Konak-İZMİR
Tel : (0 232) 455 29 00
Faks : (0 232) 425 36 35
  www.ebso.org.tr
KEP Adresi: ebso@hs01.kep.tr

EBSOHABER, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası’nın aylık kurumsal 
yayın organıdır. EBSOHABER’de 
yayınlanan yazılar kaynak 
gösterilerek alıntı yapılabilir. 
Yazılar aksi belirtilmedikçe 
EBSO’nun resmi görüşünü 
yansıtmaz. İmzalı yazılarda 
ifade edilen görüşler 
sadece yazarlarına aittir.

Reklam Rezervasyon
Engin TATLIBAL
(0232) 455 29 68

Yerel süreli yayın
Baskı Tarihi: 26 Eylül 2022

Grafik - Baskı Öncesi

5632 sokak no: 26 çamdibi / izmir
tel : 232 458 58 09
faks : 232 458 54 04

Baskı

mat. san. tic. ltd. şti.

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, eğitim konusunu üretim kadar 
önemsediklerini belirterek “Kodlama 
dersinin ilkokulda başlatılmasını ısrarla dile 
getiren biri olarak teknoloji liselerinin acilen 
kurulmasını, üretim modelimiz açısından 
son derece önemsiyoruz. Akıl ve bilimin 
yolunda yapılan her katkı vatana büyük 
hizmettir” dedi.
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Türkiye sanayi ile büyümeye 
devam ediyor

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Yorgancılar, Türkiye ekonomisini 
ve 2018-2022 çalışma dönemini 
değerlendirdi
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Bir dönemi kapatırken

26 “Moldova ile hedeflenen 
ticaret hacmine ulaşmak için 
potansiyelimiz yüksek”

“Mevcut enflasyonun yarattığı 
durum sürdürülebilir değil”

Esen’den Meclis temennileri

Yorgancılar: “Katma değerli 
üretime giden yol, eğitimden 
geçiyor”

Büyük gurur, büyük coşku... 
9 Eylül’ün 100’üncü yılında İzmir 
tek ses, tek yürek oldu

Yorgancılar, “Değişen 
Dünyada Tarım ve Gıdanın 
Geleceği” panelinin 
moderatörlüğünü yaptı

Yorgancılar: “BÜYÜK ZAFERİN 
İKİNCİ YÜZYILINA AYNI 
KARARLILIKLA ADIM ATIYORUZ”

Sanayicinin gündemi üretim

İzmir Ticaret Sicil Müdürü 
Mehmet Ak, EBSO Meclis 
Üyelerini bilgilendirdi

60
78

Küresel ekonomideki 
gelişmeler

Ekonomik göstergeler

12 Yorgancılar “İkinci Yüzyılın 
İktisat Kongresi, Sanayici 
ve Tüccar Buluşmaları” 
toplantısına katıldı
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Ender YORGANCILAR
Ege Bölgesi Sanayi Odası
Yönetim Kurulu Başkanı

ender.yorgancilar@ebso.org.tr

       @EYorgancilar

1992-1995 dönemi meslek komitesi üyesi olarak 
girdiğim ve her bir sürecine şahitlik ettiğim Ege Bölgesi 
Sanayi Odası’nda; adım adım meclis üyeliğinden, 
yönetim kurulu üyeliğine, meclis başkanlığından 
yönetim kurulu başkanlığına kadar seçilme şansını 
bularak, EBSO’ya ve güzel İzmir’imize hizmet etme 
onuruna eriştim. Neredeyse ömrümün yarısının geçtiği 
ve buraya kadar dediğim bu güzide kuruma, farklı 
kanallardan gelen talep üzerine bir dönem daha hizmet 
etme heyecanı içerisindeyim. 

2018-2022 dönemimiz, Pandeminin yoğun etkisi 
altında geçti. 

Pandemi döneminde, proaktif davranarak 
sunduğumuz yeni hizmetlerle, yasakların olduğu 
bir süreçte üyelerimizin faaliyetlerini sürdürmesini 
sağlayacak çalışma izni, şehir dışı görev izni gibi 
belgeleri temin ettik. Maske dağıtımından antikor 
testine kadar bu zorlu süreçte üyelerimizin yanında yer 
aldık. Anlık olarak konularını toplayarak, acil çözümü 
hususunda TOBB ve ilgili Bakanlarımızla istişare içinde 
bulunduk.

İzmir’de Oda, Borsa ve ilgili kurum ve kuruluşlarla 
güçlü işbirlikleri içerisinde Model Fabrika gibi, İZQ 
Girişimcilik ve İnovasyon Merkezi gibi, Tarımsal 
OSB’ler gibi üyelerimize ve İzmir’e değer katan çok 
önemli projeleri hayata geçirdik, geçirmeye de devam 
edeceğiz. 

Yurtdışı işbirliği ve mesleki eğitim alanında 
söz konusu dönemde onaylanan AB Projelerimizi 
üyelerimizin faydasına sunduk. Gelecek dönemde de 
başvurusunu yaptığımız yeni AB projeleri ile başta 
ara eleman ihtiyacı olmak üzere üyelerimizin yurtdışı 
işbirliğini güçlendirmeye yönelik girişimlerimiz 
sürecektir.

Bu dönemde, küresel gelişmelerin ve 
sürdürülebilirliğin farkındalığı ile “Yeşil Sanayi 
Rehberi” ile her platformda altını çizdiğimiz ülkemizi 
ileriye taşıyacak eğitim sisteminin yenilenmesine 
duyulan ihtiyaç nedeniyle “Köy Enstitüleri Kitapçığı”nı 
kamuoyunun bilgisine sunduk.

Kurumsal yapının güçlendirilmesi adına da çalışma 
arkadaşlarımızın gayretleri ile Odamız adına ilklere 
imza attık. 2018 yılında Asya-Pasifik Ticaret ve Sanayi 
Odaları Konfederasyonu (CACCI) tarafından “EN İYİ 
ODA” seçildik. Uluslararası bir kuruluş tarafından 
denetimleri yapılan ve Avrupa’daki Odalarla aynı 
hizmet standardını hedefleyen TOBB Akreditasyon 
Denetimlerinde de; 2014 ve 2017 döneminin ardından 
üçüncü kez 2020 yılında da 365 Oda içerisinden 
kesintisiz TAM PUAN ALAN TEK ODA olduk. Bundan 
sonrası için hedefimiz bu başarılara yenilerini 
eklemektir.

Bir dönemi kapatırken, üyelerimizin teveccühü 
doğrultusunda devam etme şansımız olursa, EBSO’ya 
ilkleri yaşatmaya, üyelerimizin konularına proaktif 
bir şekilde çözüm bulmaya devam etme istek ve 
kararlılığında olduğumun altını çizmek isterim. 

Seçimin hemen akabinde somut olarak yapacağımız 
ilk işimiz; İzmir’e ve üyelerimize yakışan modern, çevre 
dostu Odamız binasının temellerini atmaktır.

5174 Sayılı TOBB Kanunu kapsamında 12 Ekim 2022 
tarihinde Fuarİzmir alanında gerçekleştirilecek olan 
seçimde tüm üyelerimizi demokrasi şölenine davet 
ediyor, Başkanlığa aday olan meclis üyemiz Sayın 
Mustafa Karabağlı’ya ve Meclis Başkan adaylarımız 
Sayın H.İbrahim Gökçüoğlu ile Sayın Hakkı Attaroğlu’na 
gönülden başarılar diliyorum. Sonuç ne olursa olsun, 
kazanan Odamız olacaktır.

BİR DÖNEMİ KAPATIRKEN
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TOBB ALOSBİ Mesleki ve 
Teknik Anadolu Lisesi açıldı
Yorgancılar: “Katma değer 
yaratmak istiyorsak, 
işe eğitimden 
başlamalıyız”

Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı 
Salih Esen ve Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 

tarafından Aliağa Organize Sanayi Bölgesi’nde 
(ALOSBİ) yaptırılan Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği ALOSBİ Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi’nin 
açılış törenine katıldı.

Açılışa Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
Yönetim Kurulu Başkanı M.Rifat Hisarcıklıoğlu, 
İzmir Valisi Yavuz Selim Köşger ve İzmir’deki Oda 
ve Borsa Başkanları ile Aliağa Organize Sanayi 
Bölgesi Yönetim Kurulu Başkanı Haluk Tezcan, 
İzmir İl Milli Eğitim Müdürü Dr. Murat Mücahit 
Yentür, İzmir iş dünyası temsilcileri, öğretmenler 
ve öğrenciler katıldı.

“OSB’lerde meslek lisesi 
olmasını önemsiyoruz”
Törende konuşan Başkan Yorgancılar, 

Aliağa Organize Sanayi Bölgesi’nin temelinin 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan 
tarafından atıldığını ve bölgede hali hazırda 
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üretim yapan 90 firmanın 
8.000 kişiye istihdam 
sağlayarak 550 milyon Euro 
ihracat ile Türkiye ekonomisine 
çok ciddi bir katkı sağladığını 
söyledi. Bölgeye verdiği 
emekler için ALOSBİ Yönetim 
Kurulu Başkanı Haluk Tezcan’ı 
ve Yönetim Kurulu’nu tebrik 
eden Yorgancılar, “Üretimin 
merkezi OSB’lerimizde mesleki 
teknik liselerin açılmasını Ege 
Bölgesi Sanayi Odası olarak 
çok önemsedik ve girişimlerde 
bulunduk. Bu talebimizi dikkate 
alan kıymetli Başkanımız 
Sayın Hisarcıklıoğlu’na, bu 
okulu bölgemize kazandırdığı 
için çok teşekkür ediyoruz. 
İş dünyamızın çatı örgütü 
olan TOBB’un, eğitime verdiği 
önem ve açtığı okullar çok 
kıymetli. 81 ilde 81 okul projesi 
kapsamında İzmir’de de 
Odamızın uhdesinde olan 
Çınarlı Mesleki ve Teknik 
Anadolu Lisesi, Almanya ve 
Avusturya örneklerinde olduğu 
gibi mesleki eğitimin özel 
sektöre verilmesinin eğitim 
kalitesini artırdığına en güzel 
örnektir. Üretim modelimiz 
açısından ‘meslek lisesi 
memleket meselesi’ anlayışını 
çok önemsiyoruz. 1960 ve 1970’li 
yıllardaki meslek liselerinin 
başarılı sistemi son yıllarda 
güç kaybına uğrasa da, TOBB 
öncülüğünde başlatılan bu 
proje ile odaların uhdesinde 
yeniden can bulacağına 
inanıyorum” dedi.

Eğitim, üretim 
kadar önemli
EBSO’nun eğitim konusunu 

üretim kadar önemsediğini ve 
birlikte ele aldığını vurgulayan 
Yorgancılar, “Taklit ve kalitesiz 
ürünlerle değil, yarattığımız 
markalarla katma değer 
yaratmak istiyorsak, önce 
eğitimden başlamalıyız. Bugün 

uluslararası PİSA testlerinde 
öne çıkan Finlandiya başarılı 
bir eğitim modeli sunarken, 
diğer tarafta G. Kore, Japonya 
eğitim sistemleri ile nitelikli 
birey yetiştirmeyi başarmış 
ülkelerdir. Kendi kültürleri, kendi 
yaşam tarzları çerçevesinde 
eğitim sistemlerini doğru 
kurgulamışlardır. Bizde 
ise, son 20 yılda sekiz kez 
olmak üzere, neredeyse iki 
yılda bir değişen Milli Eğitim 
Bakanlarımız ile birlikte eğitim 
sistemi de değişmektedir. 
Sonuç olarak böyle bir süreç 

ile nitelikli birey yetiştirmek, ara 
elaman konusunu çözmek, 
refah seviyesi yüksek bir 
toplum yaratmak mümkün 
olamamaktadır” diye konuştu.

Uygulama 
deneyimi gerekiyor
İş insanları ne denli büyük 

yatırımlar yaparsa ve modern 
tesisler kurarlarsa kursun, 
üretimin devamlılığını ve 
katma değerini sağlayacak 
istihdamı bulmakta 
zorlandıklarını dile getiren 
Yorgancılar, “Asıl gündem 
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budur. Konuşmamız, ortak 
akılla çözüm üretmemiz 
gereken konular bunlardır. 
Tükettiğinden daha fazla 
üreterek, tarımda, sanayide 
her bir sektörde geleceğin 
teknolojilerini takip ederek, 
katma değerli üreterek, 
çocuklarımızı nitelikli bireyler 
olarak yetiştirerek büyük 
ekonomiler sınıfına atlayabiliriz. 
2017 yılından bu yana 
kodlama dersinin ilkokulda 
başlatılmasını ısrarla dile 
getiren biri olarak teknoloji 
liselerinin de acilen kurulmasını, 
üretim modelimiz açısından 
son derece önemsiyoruz. 
Bununla birlikte, hem çalışıp 
hem okumak tecrübe ve 
bilgiyi geliştiriyor. Bu açıdan bu 
okulda okuyacak gençlerimizin 
mutlaka eğitim dönemleri 
boyunca, en az üç aylık bir 
dönemde, sanayide uygulama 
deneyimi edinmeleri, teori ve 
uygulamanın pekiştirilmesi 
gerekiyor” ifadesini kullandı.

“Akıl ve bilime yapılan 
katkı, vatana hizmettir”
Türkiye’nin en büyük 

sorunlarından biri olan işsizliğin 
altında mesleksizlik konusunun 
yattığını belirten Yorgancılar, 
“Bunun da çözümü meslek 
liselerinden mezun olan 
gençlerin askerlikten 
muaf tutularak iş gücüne 
katılımlarının sağlanması. 
Değişen ve dönüşen dünyada, 
alın terini, akıl teri ile birlikte 
kullanamayan için zor bir 
sürece girdiğimiz malumlarınız. 
Akıl ve bilimin yolunda yapılan 
her katkı vatana büyük 
hizmettir. Okulumuzun eğitime 
geçmesinde emeği olan 
herkese bu anlamda tekrar çok 
teşekkür ediyor, öğrencilerimize 
çok başarılı bir eğitim dönemi 
diliyorum. Okul, bölgemize 
hayırlı uğurlu olsun” dedi.

İzmir’e sekiz okul daha
TOBB Yönetim Kurulu 

Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu 
da konuşmasında, “Bugüne 
kadar 153 eğitim tesisini 
ülkemize ve gençlerimize 
kazandırdık. 2002 yılından 

bu yana 81 ilde 200 bin 
öğrenci kardeşimize Oda 
ve Borsalarımız aracılığıyla 
eğitim yardımında bulunduk 
bulunmaya da devam 
ediyoruz. TOBB olarak, eğitime 
yönelik yapmış olduğumuz 

İMEAK DTO İzmir Şubesi yeni hizmet 
binası açılış töreni gerçekleştirildi

İMEAK Deniz Ticaret Odası İzmir Şubesi yeni hizmet binası açılış 
törenine Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı Salih Esen ve 

Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar katıldı.
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tüm yatımların ve desteklerin 
toplam hacmi 3,6 milyar liraya 
ulaştı. Şimdi yeni ve daha 
büyük bir işe girişiyoruz. TOBB 
olarak Oda ve Borsalarımızın 
bulunduğu 154 ilçede 154 yeni 
okul için harekete geçtik. Bu 
çerçevede, şimdi İzmir’e bir 
müjdeli haber daha veriyorum; 
İzmir’de Merkez, Bayındır, 
Bergama, Menemen, Ödemiş, 
Selçuk, Tire ve Torbalı’da sekiz 
yeni okul daha yapacağız. 
Türkiye’nin girişimci gücü 
olarak, ülkemizin geleceğine 
yatırım yapmaya devam 
edeceğiz” diye konuştu.

İhtiyacı karşılayacak
İzmir Valisi Yavuz Selim 

Köşger ise meslek lisesi 
sayısının artmasını çok 
önemsediğini belirterek, 
“İzmir, toplam 4 bin 323 hektar 
büyüklüğe sahip 13 organize 
sanayi bölgesiyle ülkemiz 
ekonomisine çok büyük katkılar 
sunmakta. Sanayinin istihdam 
potansiyeli düşünüldüğünde, 
buralara eleman temin 
etmek üzere eğitim öğretim 

EBSO Arabuluculuk ve Uyuşmazlık 
Çözüm Merkezi ile İZTO Arabuluculuk 

ve Tahkim Merkezi açıldı
Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender 

Yorgancılar, EBSO Arabuluculuk ve Uyuşmazlık Çözüm Merkezi 
ve İZTO Arabuluculuk ve Tahkim Merkezi’nin (İZOTAM) açılış 
törenine katıldı. 24. Dönem TBMM Başkanı ve TOBB UYUM 

Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Çiçek ve TOBB Yönetim Kurulu 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu ile İzmir Valisi Yavuz Selim 

Köşger’in de katıldığı tören ile açılan merkezlerde iş dünyasında 
yaşanan uyuşmazlıkların hızlı çözümü için profesyonel hizmet 

sunulacak.

Selçuk Ticaret Odası’na ziyaretSelçuk Ticaret Odası’na ziyaret
EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, TOBB Yönetim Kurulu Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, TOBB Yönetim Kurulu Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu 

başkanlığındaki heyetle birlikte Selçuk Ticaret Odası’nı ziyaret etti.başkanlığındaki heyetle birlikte Selçuk Ticaret Odası’nı ziyaret etti.
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verilecek meslek liselerinin sayısının artmasının 
bu anlamda çok önemli olduğunu ifade 
etmek istiyorum. TOBB ALOSBİ Mesleki Ve Teknik 
Anadolu Lisesi, mezunlarıyla sanayi tesislerimizin 
büyük bir ihtiyacını önemli ölçüde giderecektir” 
ifadesini kullandı.

ALOSBİ’ye yeni parsel gerekiyor
ALOSBİ Yönetim Kurulu Başkanı Haluk Tezcan 

da “TOBB ile bu projeyi gerçekleştirmenin 
mutluluğunu yaşıyoruz. Bölgemizin büyük 
parsellere ihtiyacı var. Bundan dolayı Valimiz 
başta olmak üzere TOBB Yönetim Kurulu 
Başkanımız M. Rifat Hisarcıklıoğlu’ndan 
desteklerini rica ediyorum. Sanayicilerimizin 

büyük bütçelerle yapmış oldukları yatırımların 
aynı titizlikle korunması gerektiğinin hep farkında 
olduk ve farkında olmaya devam edeceğiz” 
dedi.

Meslek liseleri istikbalimizdir
Eğitim için atılan her adımın bu ülkenin 

geleceği için en değerli yatırım olduğunu 
söyleyen İzmir İl Milli Eğitim Müdürü Dr. Murat 
Mücahit Yentür ise “Ülkemizin ihtiyacı olan iş 
gücünü karşılayacak olan bu liselerimizin her 
biri, geleceğimizin tayini noktasında son derece 
kıymetlidir. Memleket sanayisinin omurgası 
olan meslek liseleri, milletimizin istikbalidir” diye 
konuştu.

Yorgancılar, ELİDAŞ yeni depo Yorgancılar, ELİDAŞ yeni depo 
açılış törenine katıldıaçılış törenine katıldı

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Ender Yorgancılar, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
Yönetim Kurulu Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nun katılımıyla gerçekleştirilen, Ege Tarım Ürünleri Lisanslı Yönetim Kurulu Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nun katılımıyla gerçekleştirilen, Ege Tarım Ürünleri Lisanslı 

Depoculuk A.Ş. (ELİDAŞ) kapasite artırımı ve yeni depo açılış törenine katıldı.Depoculuk A.Ş. (ELİDAŞ) kapasite artırımı ve yeni depo açılış törenine katıldı.
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Ege Bölgesi 
Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu 

Başkanı Ender 
Yorgancılar, 91’inci 
İzmir Enternasyonal 
Fuarı kapsamında 
düzenlenen 8. 
İzmir İş Günleri’nin 
“Değişen Dünyada 
Tarım ve Gıdanın 
Geleceği” temalı 
üçüncü oturumunun 
moderatörlüğünü 
yaptı.

Çevrimiçi olarak 
düzenlenen panele 
Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Meclis Üyesi ve Yaşar 
Holding Yönetim Kurulu 
Başkanı Feyhan Yaşar, Ege 
Üniversitesi Ziraat Fakültesi 
Dekanı Prof. Dr. Banu Yücel, 
Amerika Birleşik Devletleri 
Ankara Büyükelçiliği Tarım 
Müşaviri Michael G. Francom 
ve Şili Cumhuriyeti Ankara 
Büyükelçisi Rodrigo E. Arcos 
katıldı.

Öz yeterlilik
Oturumun açılış konuşma-

sını gerçekleştiren Yorgancılar, 
ülkelerin kendi öz kaynaklarıyla 
ayakta durabilmelerinin ne 
kadar önemli olduğunun pan-
demi sürecinde görüldüğünü 
belirterek “Covid-19’un bize 
öğrettiği belki de en önemli 
husus, kendi kendine yetebil-
me becerisidir. Sağlıklı gıdaya 
ulaşımın gündemde olduğu bir 
süreçte yeniden ve güçlü bir 

yerlileşme politikası, hem içeri-
de, hem dışarıda bize ciddi bir 
kazanç sağlayacaktır” dedi.

Tarım 5.0 farkındalığı
Gıdanın günümüzde uluslar 

üstü bir konu olan iklim deği-
şikliği süreciyle doğrudan bağ-
lantılı olduğunu, bu nedenle 
gıda konusunda ulusal politi-
kalar kadar küresel adımların 
da önem taşıdığını vurgulayan 
Başkan Yorgancılar, “Dünyanın 
geleceği için ve açlığın engel-
lenmesi amacıyla az maliyetle 
daha büyük hasıla elde edile-
bilecek tarım politikalarının ge-
liştirilmesi büyük önem taşıyor. 
Bu da bizi, dijital tarım ve gıda 
politikalarına yönlendiriyor. 
Tarım 5.0, tarımda bir taraftan 
yapay zeka ve nesnelerin inter-
neti teknolojilerinin kullanımını, 
bir taraftan da tarımsal üretim 
için gerekli enerjinin yenile-
nebilir enerji kaynaklarından 

karşılandığı, ‘akıllı tarım’ siste-
mini ifade ediyor. Bu konuda 
farkındalığın artırılmasıyla ve 
daha verimli üretim için aksi-
yon alınmaya başlanmasıyla, 
saydığımız konuların çözümü 
için çok önemli bir adım atılmış 
olacaktır” diye konuştu.

EBSO Meclis Üyesi ve Yaşar 
Holding Yönetim Kurulu Baş-
kanı Feyhan Yaşar da konuş-
masında tarım ve gıdada arz 
ve talebin dengesine dikkat 
çekerek “Nüfus artışı, iklim de-
ğişikliği ve küresel gündemler 
sebebiyle daha sürdürülebilir 
politikalarla tarımın geleceğini 
planlamalıyız. Türkiye, tarımsal 
üretimde dünyanın önde gelen 
ülkeleri arasında yer alıyor. 
Kalite, verimlilik, eğitim, işbirliği, 
tedarik zincirinin güçlenmesi ve 
teknolojinin etkin kullanımıyla 
tarımı güçlendirebilir, gelecek 
nesillere daha iyi bir yaşam 
sunabiliriz” ifadesini kullandı.

Yorgancılar, “Değişen Dünyada Tarım ve Gıdanın Geleceği” 
panelinin moderatörlüğünü yaptı

“Açlığın engellenmesi için yeni 
tarım politikalarına ihtiyaç var”
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Yorgancılar “İkinci Yüzyılın İktisat Kongresi, Sanayici ve 
Tüccar Buluşmaları” toplantısına katıldı

“İktisadi kalkınma için 
eğitimi konuşmalıyız”

EBSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, 
“Cumhuriyetimizin 

kurucusu Gazi Mustafa Kemal 
Atatürk bugün yaşıyor olsaydı, 
bu kongrenin ana temasının 
eğitim olması gerektiğini 
söylerdi” dedi.

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkanı Tunç Soyer’in 
ev sahipliğinde gerçekleştirilen 
“İkinci Yüzyılın İktisat 
Kongresi, Sanayici ve Tüccar 
Buluşmaları” toplantısına 
katıldı.
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Katma değerli üretim
Konuşmasında Türkiye’nin 

dünya ticaretinden yaklaşık 
yüzde 1,5 pay alan bir ülke 
konumunda olduğunu 
belirten Yorgancılar, “Birim 
ihracat değerimiz ise 1 dolar 
seviyesinde. Bu durum, 
üretimimizin katma değerli 
olmadığının bir göstergesidir. 
Yaptığımız ihracat ile 
gayrisafi milli hasılamızı 
karşılaştırdığımızda iç 
piyasada devamlı küçülen bir 
ülke olduğumuzu görüyoruz. 
İçeride satın alma gücümüz 
düşüyor” dedi.

Atatürk olsaydı...
Kongrenin eğitim konusuna 

odaklanması gerektiğini 
ifade eden Yorgancılar, 
“Cumhuriyetimizin kurucusu 
Gazi Mustafa Kemal Atatürk 
bugün yaşıyor olsaydı, bu 
kongrenin ana temasının 
eğitim olması gerektiğini 
söylerdi diye düşünüyorum. 

Çünkü elimizdeki her 
alandan parametreler, bizleri 
öncelikle eğitim sistemimizi 
değiştirmemiz gerektiği 
sonucuna götürüyor. İyi eğitim 
verilmemiş toplumlardan, 
alan ayırt etmeksizin, iyi 
sonuçlar beklemek yanlıştır. 
İkinci yüzyılın vizyonunu 
konuşurken, eğitim konusunu 
çözememiş halde ilerlememiz 
durumunda bu yeni yüzyıldan 
olumlu sonuçlar beklemenin 
doğru olmayacağını 
görmemiz gerekiyor. Burada 
alınacak aksiyonların en 
önemlilerinden biri de 
eğiticilerin eğitimidir. İkinci 
Dünya Savaşı’nda yerle bir 
olan Almanya’nın bugün 
Avrupa Birliği’nin lideri ve 
dünyanın en önemli sanayi 
ülkelerinden biri konumuna 
gelmesinin sebebi meslek 
liseleridir. Bu yüzden iktisadi 
kalkınma için eğitimi 
konuşmalıyız” diye konuştu.

Yorgancılar, “İkinci Yüzyılın 

İktisat Kongresi için öngörülen 
konu başlıkları çok kapsayıcı 
olmakta birlikte, eğitimin de 
bu kapsama alınmasının 
doğru olacağı inancındayım. 
Kongreye Ege Bölgesi Sanayi 
Odası olarak her türlü desteği 
vermeye hazır olduğumuzu 
belirtmek istiyorum” ifadesini 
kullandı.

Şubat 2023’te 
düzenlenecek
İkinci Yüzyılın İktisat 

Kongresi’nin planlama 
süreci, Türkiye ve dünyadaki 
saygın isimlerden oluşan 
Kongre Yüksek İstişare Kurulu 
tarafından yönetilecek. İzmir 
Büyükşehir Belediyesi ve 
İzmir Planlama Ajansı ise 
sekretarya görevini yürütecek. 
Kurul, ön toplantıların 
çıktılarını esas alarak Şubat 
2023’te düzenlenecek İkinci 
Yüzyılın İktisat Kongresi’nin 
programı ve sonuç bildirgesini 
şekillendirecek.

EBSO bir kez daha 65 tam puan aldı ve 
sanayi odaları arasında birinci oldu

Ege Bölgesi Sanayi Odası, Türkiye Odalar 
ve Borsalar Birliği’nin her yıl gerçekleştirdiği 
akreditasyon denetiminden üçüncü 
kez 65 tam puan aldı ve Türkiye’nin tüm 
sanayi odaları arasında birinci oldu. EBSO 
ödülünü, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nin 
Ankara’daki merkezinde düzenlenen 2022 

Akreditasyon 
Sertifika 
Töreni'nde T.C. 
Ticaret Bakan 
Yardımcısı Sezai 
Uçarmak ve 
Türkiye Odalar 
ve Borsalar Birliği 
Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu’nun 
elinden aldı.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, 2022 

yılı ikinci çeyrek büyüme 
rakamlarına ilişkin verileri 
değerlendirdi. Dünya genelinde 
yüksek enflasyon ve resesyon 
ikilisinin eşanlı olarak var 
olduğunu belirten Yorgancılar, 
“Merkez bankalarının genelde 
enflasyonu önceleyerek faiz 
artışı yaptığı bir yılı yaşıyoruz. 
Dünya ekonomisi 2008 küresel 
finans krizi ve ardından 2020 
yılından itibaren tüm dünyayı 

etkileyen pandemi sürecinde 
alınan telafi edici önlemlerin 
toksik etkilerinin su yüzüne 
çıktığı bir iklimle karşı karşıya 
geldi. Türkiye ekonomisi böylesi 
bir küresel konjonktürde yılın 
ikinci yarısında uzun dönem 
ortalamasının üzerinde, yüzde 
7,6 oranında büyüdü. Bu 
oldukça sevindirici bir gelişme. 
Ancak, enflasyon ve cari 
açık bu başarılı performansı 
gölgelemektedir. Bu nedenle 
ekonomide yeni bir şeyler 
söyleme ve de yapma 

vakti gelmiştir. Aksi halde 
stagflasyonist konjonktür riski 
bizi bekliyor olacaktır” dedi.

Tarım vurgusu
Başkan Yorgancılar  “2022 

yılının ikinci çeyreğinde üretim 
yönünden büyümeyi sanayi 
ve hizmet sektörü, harcamalar 
yönünden ise özel tüketim 
ve ihracat yukarı çekmiştir. 
Uzun yıllar büyümede aşırı 
nitelenebilecek düzeyde 
öncelik verilen inşaat sektörü 
ise yüzde 10,8 oranında 

GÜNDEM

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, “Türkiye ekonomisi böylesi bir 
küresel konjonktürde yılın ikinci yarısında uzun dönem ortalamasının üzerinde, 
yüzde 7,6 oranında büyüdü. Bu oldukça sevindirici bir gelişme. Ancak, enflasyon 

ve cari açık bu başarılı performansı gölgelemektedir” dedi.

Türkiye 
sanayi ile 
büyümeye 
devam 
ediyor
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küçülmüştür. Türkiye’nin en 
önemli potansiyel üretim 
alanlarından olan tarım ise 
kan kaybetmeye devam etmiş 
ve bu yılın ikinci yarısında 
da küçülmüştür. Tarımın 
son altı çeyreğin dördünde 
küçülmüş olması hem halkın 
beslenmesi hem de tarıma 
dayalı sanayi açısından endişe 
yaratmaktadır” diye konuştu.

Ekonomide 
yeni yaklaşım
Yatırımların yılın ilk 

çeyreğinde yüzde 4,2; 
ikinci çeyreğinde ise yüzde 
4,7 büyümesinin ümit 
verici olduğunu hatırlatan 
Yorgancılar, “Yılın ikinci 
çeyreğinde inşaat yatırımları 
yüzde 10,9 oranında 
gerilerken makine ve teçhizat 
yatırımlarının yüzde 17,8 gibi 
yüksek bir oranda artması, 
sanayinin mevcut kaotik 
koşullara rağmen üretim 
kapasitesini artırmaya 
çalıştığını ortaya koymaktadır. 
Bu gelişmeyi, hem iç talebin 
hem de dış talebin tetiklediği 
görülmektedir. Dış talep yani 
ihracat artışında coğrafi 
konumun getirdiği navlun 
avantajı ile kur artışlarının etkisi 
belirleyici olmuştur. İç talepteki 
artışta ise yüksek enflasyon 
nedeniyle vatandaşların, kredi 
kullanımına da başvurarak, 
talebi öne çekmesinin önemli 
rolü olmuştur. Ancak, geleneksel 
enflasyonun kur avantajını 
eritmiş olması ve ihraç 
pazarlarımızın resesyona doğru 
hızla ilerlemesi, halkımızın da 
yüksek enflasyon nedeniyle reel 
satın alma gücünün gerilemesi, 
ekonominin gelecek aylarda 
yavaşlayabileceğini ortaya 
koymaktadır. Bu nedenle 
ekonominin yeni bir yaklaşıma 
ihtiyacı olduğu çok açıktır” diye 
konuştu.

Sanayici üzerine 
düşeni yapıyor
Sanayi sektörünün 

sekiz çeyrektir, yani iki yıldır 
aralıksız ve yüksek oranlarda 
büyüdüğüne de dikkat çeken 
Yorgancılar şunları söyledi:

“Bu gelişme ihracat yoluyla 
döviz girişine, istihdam artışı 
yoluyla işsizliğin azaltılmasına 
katkı koymuştur. Bu yılın 
ikinci çeyreğinde sanayi 
ürünleri ihracatı geçen yılın 
aynı dönemine göre yüzde 
20 düzeyinde artmıştır. Bu 
dönemde sanayideki istihdam 
artışı ise yüzde 11,3 gibi 
oldukça yüksek bir düzeyde 
gerçekleşmiştir. Bu oran 687 
bin ilave istihdam yaratılması 
anlamına gelmektedir. 
Dolayısıyla sanayi sektörü 

ülkenin kalkınmasında üstüne 
düşen sorumluluğu geçmişte 
olduğu gibi fazlasıyla yerine 
getirmektedir. Getirmeye de 
devam edecektir. Sürdürülebilir 
büyüme ve kalıcı istihdam 
için özellikle de AB ülkelerinde 
resesyonun olduğu bir 
süreçte, sanayinin konuları ve 
beklentilerine daha çözümcül 
yaklaşılmasını umuyor ve 
diliyoruz. Makro açıdan gerekli 
düzenlemeleri yapmamız, 
bütçe, ödemeler bilançosu 
ve Merkez Bankamızın 
bilançosunu daha sağlıklı 
hale getirmemiz gerekiyor. 
Bunun için çok güçlü ve yeni 
bir heyecan katacak ekonomi 
programına ve yeni büyük 
sanayi yatırımlarına ihtiyacımız 
vardır.”

Bergama OSB’nin genişleme 
sahası konuşuldu

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, Bergama Organize Sanayi Bölgesi’ni ziyaret 

etti. Bergama OSB Yönetim Kurulu Başkanı ve EBSO Meclis 
Üyesi Ahmet Telek’in ev sahipliği yaptığı toplantıya EBSO 
Yönetim Kurulu Üyesi Hakan Ürün de katıldı. Toplantıda 

bölgenin genişleme sahası başta olmak üzere önemli konuları 
değerlendirildi.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, EBSO 

Yönetim Kurulu Üyeleri ile 
birlikte “Genel Durum ve 
2018-2022 Çalışma Dönemi 
Değerlendirmesi” için basın 
mensuplarıyla bir araya geldi. 
Yorgancılar, toplantıda yaptığı 
konuşmada hem ulusal ve 
hem de küresel düzeyde 
bir paradigma değişikliği 
yaşandığını belirterek, bu 
süreçte orta ve uzun vadeli 
çözümlere odaklanılması 
gerektiğini söyledi. Yorgancılar, 
Ege Bölgesi Sanayi Odası’nın, 
üyelerinin konularını takip edip 
çözmek konusunda öncü bir 
oda olduğunu ifade etti.

Küresel ekonomi
Küresel ekonomide mevcut 

durum değerlendirildiğinde 
yüksek enflasyonun ilk sırayı 
aldığını belirten Yorgancılar, 
“Enflasyon süreci ile birlikte 
dünyada parasal genişleme 
sona eriyor. Enerji maliyetleri, 
navlun ve değerli metallerin 
fiyatlarındaki artış eğiliminin 
sürmesiyle birlikte tedarik 
konusu da hala gündemdedir. 
Resesyon riski varlığını 
sürdürürken Avrupa özelinde 

Rusya’nın doğalgaz akışını 
azaltması veya kesmesi 
durumu, hem üretimi ve hem 
de talebi olumsuz etkileyebilir. 
Bu da enerjide ve gıdada 
arz güvenliği konusunu 
gündeme getiriyor. Jeopolitik 
kutuplaşmalar ve ticaret 
savaşları da küresel çapta 
yaşanan ve ülkemizi doğrudan 
ilgilendiren riskler arasında yer 
alıyor” dedi.

Türkiye’nin görünümü
Türkiye’nin ekonomi 

gündeminde ise çözüm 
bekleyen konuların başında 
ani fiyat artışları ve enflasyon 
ile finansmana erişim ve 
hammadde fiyatlarının 
geldiğini ifade eden 
Yorgancılar, “Kademe 1 
doğalgaz tarifesi 2021 yılının 
Eylül ayına göre üç kattan fazla 
arttı. Tek terimli sanayi elektrik 

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Yorgancılar, Türkiye ekonomisini ve
2018-2022 çalışma dönemini değerlendirdi

“Yeni bir heyecan ile yeni bir hikaye yazmak 
için odağımız üretim ve istihdam olmalı”
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tarifesi ise geçtiğimiz yılın Eylül 
ayında kilovatsaat başına 63 
kuruş seviyesindeyken şu anda 
380 kuruş seviyesine geldi. Faiz 
indirimi yapan sayılı ülkelerden 
biri olmamıza rağmen iç 
borçlanmada en üst sıralarda 
yer alıyoruz. CDS risk primimiz 
rekor düzeylere yükselmiş 
bulunuyor” diye konuştu.

Katma değerli üretimin 
Türkiye için girdaptan çıkış 
yolu olacağının altını çizen 
Yorgancılar, “Türkiye’nin 
küresel ticaretten aldığı pay, 
1970’lerde binde 2 iken son 
12 yıldır yüzde 1 bandında 
seyrediyor. 2008’de kurulan 
Ar-Ge merkezi sayısı 20 iken 
bugün 1.254’e yükseldi. Ancak, 
kilogram başına birim ihracat 
fiyatımız, bu duruma tezat 
teşkil edecek şekilde geriledi. 
Güney Kore küresel ticaretten 
aldığı payı 1970’lerdeki binde 38 
seviyesinden, bugün yüzde 3’e 
çıkardı. Birim ihracat fiyatları ise 
3 dolar seviyelerinde. Yani, bizim 
yeni bir anlayışla, yeni yollar 
bulmamız gerekiyor” ifadesini 
kullandı.

Söz konusu yolları 
bulabilmek için rekabetçi 
bir yapıya sahip olunması 
gerektiğini belirten Yorgancılar, 
“Rekabet edebilmek için 
nitelik odaklı bir sıçramaya 
ihtiyacımız var. Bunun 
için de öncelikle hukukun 

üstünlüğü ve yargı bağımsızlığı 
konularında adımlar atılması 
gerektiği aşikardır. Kurumların 
bağımsızlığı, kadrolarda 
liyakatin esas alınması, 
nitelikli bir eğitim, demokrasi 
kültürünün yerleşmesi, üretim 
odaklı bir ekonomi modeli, 
piyasa ekonomisine uygun 
mevzuat ve dış politikada 
stratejik, barışçıl diplomasi 
adımları atılmasını elzem 
görüyoruz” dedi.

Yorgancılar, seçim sürecinde 
toplumsal huzur ve birlikteliğin 
sağlanması ile seçimlerin 
zamanında yapılmasının büyük 
önem arz ettiğini de ifade etti.

Kısa, uzun ve orta 
vadede hedefler
Hem ulusal ve hem de 

küresel anlamda bir paradigma 
değişikliğinin yaşanmakta 
olduğunun altını çizen Başkan 
Yorgancılar, bu süreçte kısa, 
orta ve uzun vadede Türkiye’nin 
önceliklerini ve yapması 
gerekenleri ise şöyle sıraladı:

“Kısa vadede 
makroekonomik istikrar ve 
güvenin sağlanması gerekiyor. 
Yeni bir heyecan ile yeni bir 
hikaye yazmalıyız ve bunun 
için odağımız üretim ve 
istihdam olmalı. Sanayiciler 
için öngörülebilirlik çok önemli. 
Merkez Bankamız, görev 
tanımında yazıldığı üzere fiyat 

istikrarını sağlayıcı yönde 
adımlar atmalı. Eğitim, hukuk ve 
adalet ile piyasa ekonomisine 
uymayan mevzuat konularında 
kısa vadede aksiyon alınmalı. 
Orta vadede katma değerli 
üretim, dijital ve yeşil 
dönüşüme uyum ve yeni 
doğrudan yatırımlar konusunda 
mutlaka adımlar atılması 
gerekiyor. Bunun için teknoloji 
transferi ve yerli teknolojik 
üretimin, Ar-ge merkezlerinin, 
dijital ve yeşil dönüşüm 
desteklerinin büyük önemi 
var. Orta vadede Türkiye’nin 
sanayi ve tarım envanterini de 
yeniden oluşturması şart. Uzun 
vadede ise amacın, üretimde 
dönüşümün sağlanması 
olduğunu düşünüyoruz. 
Bu noktada da döngüsel 
ekonomi, enerji arz güvenliği 
ve sürdürülebilirlik başlıkları ön 
plana çıkıyor.”

Yorgancılar görev 
dönemini değerlendirdi
EBSO Yönetim Kurulu’nun 

dört yıllık çalışma dönemini 
de değerlendiren Başkan 
Yorgancılar, söz konusu 
dönemde İzmir’de kurumlar 
arasında birlikte çalışma 
kültürünün özlenen bir tabloyu 
ortaya çıkardığını, ortak akıl 
ve tecrübe ile somut projeler 
ortaya konduğunu söyledi. Dikili, 
Kınık ve Bayındır’da kuruluşları 
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gerçekleştirilen ihtisas 
OSB’lerinin bu anlamda önemli 
adımlar olduğunu dile getiren 
Yorgancılar, “İzQ Girişimcilik 
ve İnovasyon Merkezi ile İzmir 
Model Fabrika örnek projelerdir. 
Her kurumun ayrı ayrı yaptığı 
üye ödüllendirme törenlerini tek 
çatı altında yapmamız, İzmir 
Fuarı kapsamında yabancı 
heyetleri ortak ağırlamamız 
da bu sinerjinin yansımalarıdır. 
Çınarlı Mesleki ve Teknik 
Anadolu Lisesi’nde yaptığımız 
çalışmalar, gezici mamografi 
cihazının hizmete girmesi, 
yanan ormanlarımızın yeniden 
ağaçlandırılması için yaptığımız 
‘Geleceğe Nefes’ fidan 
dikimi, 15 Temmuz Demokrasi 
ve Milli Birlik Günü’ndeki 
ortak stantlarımız, deprem 
sonrasında hayata geçirdiğimiz 
ve yakında ev teslimlerinin 
yapılacağı ‘Birlikten İzmir 
Doğar’ kampanyamız, Elazığ 
depremi için düzenlediğimiz 
kampanyamız, Sayın Berat 
Albayrak ve Sayın M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu’nun katılımıyla 
ortaklaşa düzenlediğimiz İzmir 
İş Dünyası zirvemiz, tarım ve 
orman sektörlerine yönelik 
toplantılarımız, Sanayide Kadın 
Eli projemiz, Arabuluculuk ve 
Uyuşmazlık Çözüm Merkezimiz 
ve Tahkim ve Arabuluculuk 
Merkezimiz bu çalışmalarımıza 
örnektir” dedi.

MESKOM’da sunulan 
konuların yüzde 98’i 
çözüldü
EBSO üyesi sanayicilerin 

konularının her dönemde 
takipçisi olduklarını vurgulayan 
Yorgancılar, “Yatırım ortamının 
iyileştirilmesi, finansmana 
erişim, vergi politikaları, Ar-Ge 
destekleri, KOSGEB destekli 
fuar organizasyonları, mesleki 
eğitimler, çevre ve diğer 
konularda Meslek Komiteleri 
Ortak Toplantılarımızda 
Yönetim Kurulumuza sunulan 
konuların yüzde 98’i çözüme 
kavuşmuştur. Ayrıca her üç 
girişimimizden birinin de 
çözüme kavuştuğunu ifade 
etmek isterim” diye konuştu.

Dijital dönüşüm kapsamında 
Online Üye Portalı ile online 
belge işlemlerine başladıklarını 
belirten Yorgancılar, dış ticaret 
belgelendirme hizmetlerinde 
MEDOS uygulaması ile başvuru 
sürecini hayata geçirdiklerini 
vurguladı.

Pandemide 
proaktif anlayış
Covid-19 salgını döneminde 

proaktif bir anlayışla 
hareket ederek EBSO üyesi 
sanayicilerinin konularına 
ilk andan itibaren çözüm 
aradıklarını belirten Yorgancılar, 
“Cumhurbaşkanlığımız, dokuz 
bakanlığımız, Odalar Birliğimiz 

ve yerel yönetimlerimiz 
nezdinde 150 maddelik 
kapsamlı dosya ve girişimimiz 
oldu. Bunların çözümlerinin 
de takipçisi olduk. Pandemi 
sürecinde çalışma izinleri, şehir 
dışı görev izinleri, 65 yaş üstü 
için sanayici kimlik kartı ve 
Nefes Kredileri ile nakit desteği 
gibi yeni hizmetlerimiz oldu” 
ifadesini kullandı.

Etkin yönetim
Bu dönemde 

küresel gelişmelerin ve 
sürdürülebilirliğin farkındalığı 
ile “Yeşil Sanayi Rehberi” ve 
eğitim sisteminde revizyona 
duyulan ihtiyaç nedeniyle “Köy 
Enstitülerinden Günümüze 
Eğitim ve Arayışlar” kitaplarını 
yayınladıklarını hatırlatan 
Yorgancılar, “Bu süreçte 
Asya-Pasifik Ticaret ve Sanayi 
Odaları Konfederasyonu 
CACCI tarafından ‘En İyi 
Oda’ seçildik. TOBB nezdinde 
üyelerimizi en yüksek 
derecede temsil etmeye 
devam ediyoruz. Konuların 
çözümü için etkin lobi 
girişimlerinde bulunuyoruz. 
Yerel ve merkezi idare ile güçlü 
ve doğru bir iletişim içindeyiz. 
Üç AB projemiz devam ediyor 
ve ayrıca sosyal sorumluluk 
anlayışıyla EBSO Vakfı çatısı 
altında 1.875 öğrenciye burs 
veriyoruz” diye konuştu.
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CHP Ekonomi Masası Heyeti 
Başkan Yorgancılar’ı ziyaret etti
Ege Bölgesi 

Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, 
Cumhuriyet Halk Partisi 
Ekonomi Masası Heyeti 
ile bir araya geldi. 
Başkan Yorgancılar 
ziyarette, Türkiye 
ekonomisi için kısa, 
orta ve uzun vadede 
yapılabileceklere 
ilişkin bir sunum 
gerçekleştirdi.

Ekonomi ve üretime ilişkin konular değerlendirildiEkonomi ve üretime ilişkin konular değerlendirildi
Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, Cumhuriyet Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, Cumhuriyet 

Halk Partisi Ekonomi Masası’nın İzmir’de gerçekleştirdiği “İzmir İş Dünyası Halk Partisi Ekonomi Masası’nın İzmir’de gerçekleştirdiği “İzmir İş Dünyası 
Buluşması” programa katıldı. Yorgancılar toplantıda üretimin önemini vurgulayarak Buluşması” programa katıldı. Yorgancılar toplantıda üretimin önemini vurgulayarak 

ekonomiye ilişkin değerlendirmelerde bulundu.ekonomiye ilişkin değerlendirmelerde bulundu.

Başkan Yorgancılar, CHP Genel Başkanı Kılıçdaroğlu’na 
EBSO üyesi sanayicilerin konularını aktardı

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, Batı Anadolu Sanayici ve İş İnsanları 
Dernekleri Federasyonu (BASİFED) 
tarafından düzenlenen ve Cumhuriyet Halk 
Partisi Genel Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu’nun 
katılımıyla gerçekleştirilen ekonomik 
değerlendirme toplantısına katıldı. Başkan 
Yorgancılar, İzmir İş Dünyası temsilcilerini 
buluşturan toplantıda Ege Bölgesi Sanayi 
Odası üyelerinin konularını aktardı ve çözüm 
için atılması gereken adımlar hakkında 
değerlendirmelerde bulundu.
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EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar “Büyük önderlerin tarihe kazınan 
zaferleri, toplumlara asırlarca ışık tutar. Ne 

mutlu ki biz de böyle eşsiz bir zaferle bir asırdır 
aydınlanıyoruz” dedi.

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar 30 Ağustos 
Zafer Bayramı’nın 100. yıldönümü nedeniyle 
yayınladığı mesajında, “30 Ağustos 1922’de 
Dumlupınar’da zaferle sonuçlanan Büyük 
Taarruz, topraklarımızın işgalden arındırılışının 
ve modern Cumhuriyete uzanan yolun en kutlu 
günü olarak hala yolumuzu aydınlatıyor. Bu 
eşsiz zaferin 100. yılına erişmenin haklı gururunu 
yaşıyor ve bize bu değerli zaferi armağan eden 
Mustafa Kemal Atatürk başta olmak üzere tüm 
gazi ve şehitlerimizi minnetle anıyorum” dedi.

Zaferin ikinci yüzyılı başlarken, tıpkı 30 
Ağustos 1922’deki kararlılık ve mücadele 
ruhunu taşımamız gerektiğini hatırlatan Başkan 
Yorgancılar  şunları söyledi:

“Dünyada ve ülkemizde son derece zorlu 
süreçlerden, keskin virajlardan geçiyoruz. 
Uluslararası ilişkilerde bozulan dengeler, küresel 
bir mesele haline gelen Rusya eksenli savaş, 
gıda ve enerji darboğazı, önümüzü görmemizi 
zorlaştırıyor. Tüm bu zorlukların üstüne, pek çok 
farklı olayla toplumsal birlik ve bütünlüğümüz 
zarar görüyor. İşte böylesi bir ortamda geleceğe 
emin adımlarla yürümemiz, ancak yine 

atalarımızdan miras aldığımız mücadeleyle, 
birlik ve beraberlik ruhuyla mümkün olabilir. 
Mücadele ruhundan asla vazgeçmememiz 
temennisiyle, 30 Ağustos Zafer Bayramı’nın 100. 
yılını bir kez daha kutluyorum.”

Kurtuluşun yolunu açan 
30 Ağustos Zaferi’nin 100’üncü yılını kutladık

Başkan Yorgancılar:
“BÜYÜK 

ZAFERİN İKİNCİ 
YÜZYILINA AYNI 

KARARLILIKLA 
ADIM ATIYORUZ”

30 Ağustos Zaferi’nin 100. yıl 30 Ağustos Zaferi’nin 100. yıl 
dönümü nedeniyle düzenlenen dönümü nedeniyle düzenlenen 
törene EBSO Meclis Başkan törene EBSO Meclis Başkan 
Yardımcısı Hakkı Attaroğlu Yardımcısı Hakkı Attaroğlu 
katıldı ve Cumhuriyet katıldı ve Cumhuriyet 
Meydanı’ndaki Atatürk Anıtı’na Meydanı’ndaki Atatürk Anıtı’na 
çelenk sundu.çelenk sundu.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, İzmir’in 

işgalden kurtuluşunun 100. 
yıldönümü nedeniyle bir mesaj 
yayınladı.

İzmir’de atılan İlk Kurşun ile 
filizlenen Milli Mücadele’nin 
19 Mayıs’ta büyük bir çınara 
dönüştüğünü ifade eden 
Başkan Yorgancılar, “15 Mayıs 
1919’da İzmir’in işgaline karşı 
atılan İlk Kurşun ile filizlenen 

mücadele, 
Atamızın 19 
Mayıs 1919’da 
Samsun’a 
ayak 

basmasıyla 
Anadolu’da 

büyük bir 
çınara dönüştü. 

Büyük zorluklarla 
ve fedakarlıklarla 

büyüyen o çınar, hepimizin 
toprağı, yurdu oldu. 1919’da 
başlattığı mücadeleyi, 
büyük zorluklardan ve 
fedakarlıklardan sonra 9 
Eylül 1922’de mutlak bir 
zafere eriştiren Ulu Önder 
Mustafa Kemal Atatürk’ü, 
silah arkadaşlarını ve tüm 
şehitlerimizle gazilerimizi 
minnetle yad ediyorum” dedi.

GÜNDEM

Büyük gurur, büyük coşku... 
9 Eylül’ün 100’üncü yılında İzmir tek ses, tek yürek oldu

“KURTULUŞUMUZUN 
YENİ YÜZYILINA DOĞRU”

Yorgancılar: 9 Eylül 1922 sadece İzmir’in değil, ülkemizin de kurtuluşunun, 
Misak-ı Milli’nin tesisinin ve modern bir Cumhuriyete giden yolun sembolüdür.
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Mücadele ruhu
Bu asırlık çınarın bugün 

hepimizi gölgesinde korumaya 
devam ettiğini vurgulayan 
Yorgancılar, “Ancak, diğer 
taraftan da dünya zor 
günlerden geçerken, ülkemizin 
de politik ve ekonomik 
bağımsızlığını riske eden 
nice tehditle yüzleşiyoruz. Bu 
tehditleri bertaraf ederek, 
geleceğe emin adımlarla 
yürümemiz de yine sadece 
bir asır önceki mücadele 
ruhuyla mümkün olabilir. O 
nedenledir ki, kutlama törenine 
gerek yok diyen ve o ruhu 
önemsemeyen zihniyeti kabul 
etmemiz mümkün değildir” 
diye konuştu.

İlham kaynağımız
Küresel ekonominin içinde 

bulunduğu zorlu süreçten 
en az zararla çıkabilmek 
adına, bir kez daha politik ve 
ekonomik mücadeleye ihtiyaç 
duyulduğunu hatırlatan 
Yorgancılar şunları söyledi:

“Bu yüzden, 9 Eylül ve 
9 Eylül’e kadar sürdürülen 
mücadele ve kurtuluş ruhu, 
günümüze hala ilham 

kaynağı olmaya devam 
ediyor. Her daim rehberimiz 
olan bu zaferden aldığımız 
ilhamla Ege Bölgesi Sanayi 
Odası olarak; bize emanet 
edilen bu kutsal topraklarda 
mirasımıza sahip çıkmaya, 
‘Üretim Yoksa Kalkınmak 

Hayaldir’ diyerek, üretmeye, 
ihracata ve istihdam 
sağlamaya devam ederek, 
bölgemize ve ülkemize katkı 
koymaya devam edeceğiz. 
Güzel İzmir’imizin Kurtuluşu 
olan 9 Eylül’ü, 100. yılında 
gururla kutluyorum.”

GÜNDEM

TARİHE GEÇEN 
KUTLAMA

9 Eylül kutlamaları İzmir'de 
tarihi görüntülere sahne oldu. 

Kutlamalar için Kordonboyu’na 
akın eden yüzbinlerce İzmirli 

meydanlara sığmadı. Türkiye'de 
bugüne dek sergilenmiş en büyük 

sahne gösterilerinden biri olan, 
‘artırılmış gerçeklik’ destekli işgal 

ve kurtuluşun canlandırıldığı 
temsil, Alsancak Liman'dan 

Konak'a kadar uzanan yüzbinlerce 
kişiye görsel şölen yaşattı. İzmir’in 
kurtuluşunun 100. yılı kutlamaları, 
şarkıcı Tarkan’ın verdiği konser ile 

son buldu.

İzmir'in kurtuluşunun İzmir'in kurtuluşunun 
100. yıldönümü nedeniyle 100. yıldönümü nedeniyle 
Cumhuriyet Meydanı’ndaki Cumhuriyet Meydanı’ndaki 
Atatürk Anıtı’nda Atatürk Anıtı’nda 
düzenlenen çelenk sunma düzenlenen çelenk sunma 
törenine EBSO Yönetim törenine EBSO Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Kurulu Başkan Yardımcısı 
Muhsin Dönmez ve Meclis Muhsin Dönmez ve Meclis 
Başkanlık Divanı Üyesi Başkanlık Divanı Üyesi 
Fatih Aracı katıldı.Fatih Aracı katıldı.

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Ender Yorgancılar, İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı 
Tunç Soyer’in ev sahipliğinde gerçekleştirilen 9 Eylül Tunç Soyer’in ev sahipliğinde gerçekleştirilen 9 Eylül 
Resepsiyonu’na katıldı.Resepsiyonu’na katıldı.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı H. İbrahim 

Gökçüoğlu, “Kanunen 
enflasyon muhasebesine 
geçilmesi gerekiyor. Ancak 
bu uygulanmıyor. Teknik 
iflasların eşiğinde bulunan 
birçok firma var. Bu durum 
sürdürülebilir değildir” dedi.

Türkiye Çimento 
Sanayicileri Birliği’nin 
(TÜRKÇİMENTO) Dünya 
Gazetesi ile birlikte 
düzenlediği Anadolu 
Buluşmaları paneli, EBSO ev 
sahipliğinde gerçekleştirildi.

Panelde konuşan Ege 
Bölgesi Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı H. 
İbrahim Gökçüoğlu, EBSO’nun 
53 farklı sektörden 5.500 üye 
ile kent ve bölge sanayisinin 
geliştirilmesi için hizmet 
verdiğini söyledi. Gökçüoğlu, 
“İzmir’de ihracat 2021’de 
yıllık bazda yüzde 27 artışla 
14,8 milyar dolar düzeyinde 
gerçekleşirken; ithalat ise 
yüzde 29 artışla 10,9 milyar 
dolar düzeyinde gerçekleşti. 
Bu açıdan, önemli bir avantaj 
olarak İzmir, 2021’de 3,8 milyar 
dolar dış ticaret fazlası ile 
net ihracatçı bir şehirdir. 
Türkiye toplam ihracatının da 

yüzde 6,5’ini gerçekleştirerek, 
İstanbul’dan sonra en çok 
ihracat yapan ikinci ildir. 
İzmir, vergi gelirlerinin toplam 
tahsilat içindeki payında 
da yüzde 11,4’lük oranla, 
İstanbul’dan sonra ikinci il 
konumunda bulunuyor” dedi.

Enflasyonun üretimin 
önündeki en önemli 
problemlerden biri olduğunu 
vurgulayan Gökçüoğlu  
“Kanunen enflasyon iki 
yıl üst üste yüzde 100’ün 
üzerinde çıkarsa bilançolarda 
enflasyon muhasebesine 
geçilmesi gerekiyor. Ancak 

bu uygulanmıyor. Bu nedenle 
sanal karlar ve sanal 
vergilerle teknik iflasların 
eşiğinde bulunan birçok 
firma bulunuyor. Bu durum 
sürdürülebilir değildir” diye 
konuştu.

TÜRKÇİMENTO Yönetim 
Kurulu Başkanı Fatih Yücelik 
ise çimento sektörünün 
zor bir yıl geçirdiğine 
işaret ederek “Sektörün 
yüzde 94’ünü temsil eden 
TÜRKÇİMENTO üyelerinin 
2022 yılı ilk yarısında çimento 
üretiminde, geçen yıla oranla 
yüzde 10 oranında düşüş 

“Mevcut enflasyonun yarattığı “Mevcut enflasyonun yarattığı 
durum sürdürülebilir değil”durum sürdürülebilir değil”

GÜNDEM
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yaşandı. Yine bu dönemde 
önceki yılın aynı dönemine 
göre iç satışlarda yüzde 
14,5 düşüş yaşandı. Enerjide, 
yıllardır görmediğimiz bir kriz 
döneminden geçiyoruz. Buna 
rağmen neredeyse dünyanın 
en ucuz çimentosunu Türkiye 
piyasasına sunuyoruz. Bugün 
1 litre su, binlerce derecede 
işlenen ve sayısız işlemden 
geçerek üretilen 1 kilogram 
çimentodan daha pahalıdır” 
ifadesini kullandı.

Mena İletişim Ajans 
Başkanı Suat Özyaprak’ın 
moderatörlüğünde 
düzenlenen panelde 
TÜRKÇİMENTO CEO’su Volkan 
Bozay, Çimentaş CEO’su ve 
TÜRKÇİMENTO Yönetim Kurulu 

Üyesi Cenker Mirzaoğlu, 
Batıçim Yönetim Kurulu 
Başkan Vekili ve TÜRKÇİMENTO 
Yönetim Kurulu Üyesi Gülant 

Candaş ve Dünya Gazetesi 
(NBE) Yönetim Kurulu Başkanı 
Hakan Güldağ da birer 
sunum gerçekleştirdiler.

GÜNDEM

Sanayi ve Teknoloji Bakan 
Yardımcısı Kacır, İzmir Model 

Fabrika’yı ziyaret etti
T.C. Sanayi ve Teknoloji Bakan Yardımcısı Fatih Mehmet Kacır, İzmir Uygulamalı Yetkinlik ve Dijital 
Dönüşüm Merkezi’ni (Model Fabrika) ziyaret etti. Ziyarette Bakan Yardımcısı Kacır’a, Ege Bölgesi 

Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı H. İbrahim Gökçüoğlu eşlik etti.
İzmir Model Fabrika’yı gezen ve yürütülmekte olan çalışmalar hakkında bilgi alan Bakan Yardımcısı 

Kacır’a, İzmir Model Fabrika Direktörü Osman Arslan tarafından bir sunum yapıldı.
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Moldova Cumhuriyeti’nin 
Ankara Büyükelçisi 
Dmitri Croitor, Ege 

Bölgesi Sanayi Odası’nı 
ziyaret etti. Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Muhsin Dönmez’in 
ev sahipliğinde gerçekleşen 
görüşmede Moldova ve Türkiye 
ile İzmir arasındaki ekonomik 
ilişkiler değerlendirildi ve 
mevcut ticaret hacmini 
artırmak adına yapılabilecekler 
görüşüldü.

Büyükelçi Croitor’un 
ziyaretinden duyduğu 
memnuniyeti dile getiren 
Dönmez, “Son olarak pandemi 
sürecine denk gelen Nisan 
2021’de çevrimiçi olarak Sayın 
Büyükelçi ile EBSO olarak 
karşılıklı değerlendirme yapma 
fırsatımız olmuştu. Bugün sizi 
Odamızda görmekten büyük 
memnuniyet duyuyoruz. 
Moldova ile ülkemiz arasındaki 
ticaret hacmi, geriye doğru 
uzun vadede baktığımızda 
sürekli yükseliyor. Ancak bu 
yükselişi ivmelendirmemiz 
gerekiyor. Ülkelerimiz 
arasında Serbest Ticaret 
Anlaşması var, bunun yarattığı 
olanakları daha geniş ölçekte 
değerlendirmemiz gerek. 
Karşılıklı olarak pasaport ve 
vize uygulaması kaldırıldığı 
için sadece kimlik belgesi ile 
yolculuk edebiliyoruz. İzmir’den 
Kişinev’e ulaşım da kısa bir 
süre alıyor. Yani zemin ve 
hava müsait, bize sadece ikili 
ilişkilerimizi geliştirip ticaret 
hacmimizi hak ettiği seviyeye 
çıkarmak için çalışmak kalıyor” 
dedi.

Büyükelçi Croitor da 
Moldova’nın uluslararası 

kredi derecelendirme 
kuruluşları tarafından “istikrarlı 
ekonomiler” seviyesinde 
sınıflandırıldığını vurgulayarak 
“Ülkelerimiz, 2019 yılında 
birbirlerini resmi olarak ‘stratejik 
ortak’ ilan etti. 2016’dan beri 
yürürlükte olan Serbest Ticaret 
Anlaşması ile yatırımlar ve 
ticaret hacmi daha da arttı. 
Cumhurbaşkanlarımız, ticaret 
hacmi için hedefi ilk aşamada 
1 milyar dolar olarak belirlediler. 

Bu hedefe ulaşmak adına her 
sektörden İzmirli yatırımcıları 
Moldova’da yatırım ve ticaret 
yapmaya davet ediyoruz” diye 
konuştu.

Ziyaret kapsamında ayrıca 
Ege Bölgesi Sanayi Odası 
ve Moldova Cumhuriyeti 
Ankara Büyükelçiliği işbirliğiyle 
“Moldova Yatırım Olanakları 
ve İş Fırsatları” konulu 
bilgilendirme toplantısı 
düzenlendi.

“Moldova ile hedeflenen ticaret hacmine 
ulaşmak için potansiyelimiz yüksek”

GÜNDEM
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İZFAŞ tarafından düzenlenen Shoexpo 49. İzmir Ayakkabı ve Çanta Fuarı,                             
31 Ağustos – 3 Eylül tarihleri arasında gerçekleştirildi. Fuarın açılış törenine                     

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Üyesi Atilla Sevinçli katıldı.
Fuarİzmir’de düzenlenen ve Türkiye’deki ayakkabı üreticilerini aynı çatı altında 

buluşturmayı hedefleyen Spoexpo’ya Rusya, Almanya, Lübnan, Ürdün ve Umman başta 
olmak üzere farklı ülkelerden profesyonel alıcılar katıldı ve iş bağlantıları gerçekleştirildi.

Shoexpo fuarı 49’uncu kez 
düzenlendi



28 EYLÜL 2022

Merkezi Suudi Arabistan’ın 
başkenti Riyad’da bulunan GCC-
Körfez Ülkeleri İşbirliği Konseyi; 
6 Körfez ülkesi Bahreyn, Kuveyt, 
Umman, Katar, Suudi Arabistan ve 
Birleşik Arap Emirlikleri tarafından 
25 Mayıs 1981’de kurulmuş olup 
kısaca “Körfez Ülkeleri” olarak bilinir, 
söylenir. GCC ülkelerinin 2021 sonu 
itibariyle toplam milli geliri yaklaşık 
$2,3 trilyon (PPP’ye göre $3,7 trilyon); 
toplam nüfus 66 milyon, kişi başına 
nominal 35 bin dolar (PPP’ye göre 
72 bin dolar) milli geliriyle Körfez 
ülkeleri yüksek gelir grubunda yer 
almaktadırlar. Körfez ülkelerindeki 
zenginliğin kaynağı petrol ve doğal 
gaz olup her bir ülkenin birkaç yüz 
milyar dolardan başlayan toplam 
2 trilyon doları aşan devlet fonları 
bulunmaktadır. Başlangıçta kuruluş 
amacı ticaret ve güvenlik olarak 
belirlenen GCC oluşumundan 
geçen 41 yıllık sürede; birlik haline 
dönüşüm, ortak pazar ve para 

birimi, askeri birliktelik gibi iddialı 
hedefler belirlenmiş olsa da henüz 
bu hedeflere erişimde fazla mesafe 
alınamamıştır. 

GCC ülkeleri son dönemde bir 
taraftan da zenginliğin kaynağı 
petrol ve doğalgaz rezervlerinin 
tükeneceği güne hazırlık 
yapmaktadırlar. 1980’lerin ikinci 
yarısından başlayarak küresel 
ticaret (kısmen de üretim) ve 
finans sistemine entegrasyon 
amaçlı ilk somut adımlar serbest 
bölge modeliyle Birleşik Arap 
Emirlikleri’nden geldi, 2000 
sonrasında diğer GCC ülkeleri 
de benzer modeller, akıllı şehirler, 
teknoloji konularında ortak 
projeler geliştirmekte; uluslararası 
kültürel ve spor organizasyonları 
düzenlemektedirler. Ayrıca son 
dönemde GCC’nin bölgesel ve 
küresel boyutta jeopolitik ilişkileri 
geliştirme ve küresel işbirlikleri 
yolunda önemli çalışmalar ve 

EGE’DEN

Adnan YILDIRIM
Ekonomi Bakan 
Yardımcısı (2014-2015)
Türk Eximbank Genel 
Müdürü (2016-2019)

KÖRFEZ ÜLKELERİNİN DIŞA 
AÇILMA HAMLESİ
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açılımlar yaptığını da görmekteyiz. 2020’de, 
GCC ülkelerinden BAE ve Bahreyn, Fas ve 
Sudan’la birlikte İsrail ile diplomatik ilişkileri 
başlatması sonrasında geçen sürede hem 
ilişkilerin kapsamı genişledi hem de bazı bölge 
ülkeleri de sürece dahil oldular. Ardından GCC 
ülkeleri yönünü; güvenlik, istikrar ve ekonomik 
gelişme hedefleriyle yeni dünya düzeninin 
oluşumu sürecinde Kazakistan, Kırgızistan, 
Özbekistan, Tacikistan, Türkmenistan oluşan 
ve gayriresmi olarak C5 diye anılan Orta Asya 
ülkelerine ve Çin’e çevirdi. Özetle GCC, Asya 
coğrafyasını kendilerine hedef coğrafya haline 
getirdi. Aşağıda bu konulardaki son gelişmeleri 
özetledik.

GCC, C5 ülkeleri ile diyalog ve 
işbirliği peşinde
GCC ülkeleri ile C5 ülkeleri arasındaki ilk 

çok taraflı toplantı 07 Eylül 2022’de dışişleri 
bakanları seviyesinde yapıldı ve “stratejik 
diyalog toplantısı” olarak tanımlandı. Toplantıya 
katılan ülkeler, taraflar arasında ikili ve çok 
taraflı ilişkiler, işbirliği ve ortaklık geliştirme 
konularında istekli olduklarını ve heyecanlarını 
dile getirdiler. Bilindiği üzere açık denizlere 
kıyısı olmayan orta Asya ülkelerinin lojistik 
sorunları pandemi döneminde diğer ülkelerden 
daha fazla arttı; gıda, enerji ve su güvenliği 
konuları öne çıktı. Toplantı sonunda; 2023-
2027 dönemini kapsayan 5 yıllık siyasi ve 
güvenlikte diyalog, ekonomide ve yatırımlarda 
işbirliği, sivil kuruluşların ilişkilerinin artırılması, 
etkili iş ortaklıkları kurulmasını öngören 
“Stratejik Diyalog ve İşbirliği Ortak Eylem Planı” 
onaylandı. Bu toplantının, SCO-Şangay İşbirliği 
Örgütünün 15-16 Eylül 2022’de Semerkand’da 
yapılan 22’nci zirvesi öncesinde yapılması da 
zamanlama bakımından dikkat çekiciydi. İkinci 
toplantının 2023’te Özbekistan ev sahipliğinde 
Semerkand’da yapılması, ilk GCC-Orta Asya 
Ekonomik Forumunun da Kazakistan’da 
yapılması kararlaştırıldı. Doğal kaynak zengini 
iki taraf ülkeleri, toplamda 130 milyon genç 
nüfusu ile ticari ve ekonomik konularda 
tarafların işbirliğinden önemli faydalar 
sağlayabileceklerini düşünüyorlar. Bu ülkelerin 
aynı zamanda yenilenebilir enerjide liderlik ile 
teknolojide yeşil dönüşüm peşinde olduğunu da 
hatırlamak gerekir.

GCC-Çin ilişkileri ivme kazanıyor
Çin’in son 20 yılda, Asya coğrafyasından 

sonra en fazla ilgili olduğu iki coğrafya (bizim 
de içinde bulunduğumuz) yakın coğrafyamız ile 
Afrika kıtasının tamamı olduğu iyi bilinmektedir. 
Çin’in Arap ülkeleri ile ticari ilişkilerinin 
hareketlenmesi Çin-Arap Ülkeleri İşbirliği Forumu 
ile 2004’te başladı, forumun etkisiyle 2004’teki 
ticaret hacmi 36,7 milyar dolardan 145 milyar 
dolara yükseldi. 2012’de Çin ile Arap ülkeleri 
arasında Yüksek Enerji İşbirliği Konseyi kuruldu. 
İlk 10 yıl sonuçlarından memnun kalan taraflar 
2014’te Fas’ta düzenlenen 6’ncı Forumda, ikinci 
10 yıllık 2014-2024 döneminde; işbirliği alanlarının 
genişletilmesi, ortak yatırımları artırılması ile 
sivil toplum kuruluşları arasındaki ilişkilerin 
artırılmasını kararlaştırdılar.

Çin’in GCC ülkeleri ilişkisine gelince; ilişkinin 
devamının en önemli sebebinin, Çin’in enerji 
ihtiyacı olduğunu vurgulamak gerekir. Çin, 
2021 sonu itibariyle petrol ihtiyacının yüzde 
17’sini Suudi Arabistan’dan karşılamakta; Katar 
doğal gazının büyük alıcısı; diğer GCC ülkelerin 
tamamının petrol ihracatında önde gelen ülke 
durumunda. Üstelik bu ilişkiler, Aralık 2021’den 
itibaren uzun vadeli kontratlara da bağlanmıştır. 
Ancak enerji ile devam eden iki taraf ilişkileri 
son 20 yılda enerji dışı alanlarda; turizm, BRI-
Bir Kuşak Bir Yol Projesi güzergahındaki altyapı 
yatırımları, yenilenebilir enerji, güvenlik, özel 
ekonomi bölgeleri, akıllı şehirler, yapay zeka 
ve dijital teknoloji alanlarında genişledi. 2005-
2021 arasında Çin’in bölge ülkelerinde yaptığı 
yatırımlar ve altyapı projelerinin toplamı (Suudi 
Arabistan ve BAE ağırlıklı olmak üzere) 140 milyar 
dolara ulaşmıştır. Benzer durum ticarette de söz 
konusudur; Çin’in sadece Suudi Arabistan ile 
ticareti yıllık 75 milyar doları aşmıştır. Son yıllarda 
stratejik boyutta ilerleyen ilişkiler Çin dışişleri 
bakanının Mart 2022 sonundaki bölge ziyareti 
sonrasında hızlanmış görünüyor. Çin, GCC ile 
ilişkilere yeni bir momentum kazandırılması 
ile serbest ticaret bölgesi oluşumuyla ilgili 
sürecin hızlandırılmasını istemektedir. Serbest 
ticaret bölgesi görüşmelerinin 5’inci raundu 
enerji ağırlıklı anlaşmalarla tamamlanmış olup 
görüşmeler kapsamında; tarım, hizmetler ve 
inşaat malzemeleri de yer almaktadır. Çin’in 
beklentileri, GCC ülkelerinin tercihli ticaret 
partneri haline gelip ikili ticarette ciddi artış 
sağlamak; 2 trilyon doları aşan GCC devlet 
fonlarının küresel finansal sisteme etkisinden 
yararlanmak ile bölgenin altyapısının Bir 
Kuşak Bir Yol vizyonuna uyumlu projelerle 
desteklenmesidir.
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1512 Sayılı Noterlik 
Kanununda yapılan 
değişiklik ile Noterlere 1 
Ocak 2023 tarihinden 
itibaren gayrimenkul 
alım-satım işlemi 
yapabilme ve tapu 
siciline şerh koyabilme 
yetkisi verilmiş olup işbu 
değişiklik 28 Haziran 2022 
tarihli Resmi Gazetede 
yayınlanmıştır. 

Bu yönde yapılan 
değişikliklerin bir kısmı 
aşağıdaki gibidir;

Getirilen düzenleme ile 
taşınmaz satışı işlemlerinin 
noterler tarafından da 
yapılabilmesinin önü 
açılmıştır ancak, taşınmaz 
satış işlemlerinin tapu 
müdürlüklerinde yapılmasına 
ilişkin de bir engel 
bulunmamaktadır.

Öncelikle tapu işlemlerinin 
yapılması yönünden bir tapu 
bilişim sistemi kurulması 
gereklidir. Nitekim bu 
bilişim sisteminin, 01.01.2023 
tarihine kadar kurulması 
kanunen zorunludur. Ancak; 
Cumhurbaşkanı, bu süreyi altı 
aya kadar uzatma yetkisine 
sahiptir. 

Netice itibariyle, taşınmaz 
satışının noterde yapılması 
konusunda gerekli alt yapı ve 
bilişim sisteminin kurulması 
beklenmekte olup bu bilişim 
sisteminin kurulduğunun, 

Adalet Bakanlığı resmi internet 
sitesinde duyurulduğu tarihten 
itibaren taşınmaz satışının 
noterde yapılması mümkün 
olacaktır. 

Yeni kanunla noterlere 
taşınmaz satış sözleşmesi 
yapma yetkisi verildiğinden; 
tapu kayıt örneği ve taşınmaza 
ilişkin diğer bilgiler, Tapu ve 
Kadastro Genel Müdürlüğü 
tarafından noterlerle 
paylaşılacaktır.

Noterler, taşınmaz alım-
satım işlemlerini yürütürken 
nispi tapu harçları ile noterlik 
harç ve masraflarını tahsil 
edebilecek; bunlardan başka 
herhangi bir ücret talep 
edemeyecektir. Noterler 
tarafından yapılacak olan 
taşınmaz satış işlemlerinde 
492 sayılı Harçlar Kanunu 
uyarınca belirlenen tapu harcı 
ile 500 TL’den az ve 4.000 
TL’den fazla olmamak üzere 
gayrimenkulün değerine göre 

belirlenecek olan noter 
ücreti noterler tarafından 
tahsil edilecektir.

Ayrıca, taşınmaz satış 
sözleşmesi; damga 
vergisi ve değerli kâğıt 
bedellerinden istisna 
tutulan bir sözleşme türü 
olduğundan noterlerce 
başkaca vergi ve harç 
tahsilatı yapılamayacaktır.

Düzenleme 
uyarınca, taşınmaz 
satış sözleşmesinin 

düzenlenmesinden 
dolayı oluşan zararlardan 
noterlerin de sorumlu 
olacağı öngörülmüştür. 
Taşınmaz satış sözleşmesinin 
düzenlenmesinden dolayı 
oluşan zararın devlet 
tarafından karşılanması 
halinde devlet, sözleşmeyi 
düzenleyen notere rücu 
edebilecektir. Ayrıca taşınmaz 
satış sözleşmesine ilişkin 
notere karşı açılacak davalar, 
tapu sicilinin bulunduğu yer 
mahkemesinde görülecektir.

Noterlere verilen bu 
yetkilere ilişkin işlemlerin hangi 
usul ve esaslar çerçevesinde 
yapılacağı henüz belirsiz 
olmakla beraber, Kanun’da 
yapılan değişikliğin yürürlüğe 
gireceği 01.01.2023 tarihine 
kadar yayımlanacak 
yönetmeliklerle, bu işlemlere 
ilişkin usul ve esasların 
netleştirilmesi beklenmektedir.

TAŞINMAZ SATIŞ İŞLEMLERİNİN 
NOTERLER TARAFINDAN 
YAPILMASINI DÜZENLEYEN 
KANUN DEĞİŞİKLİĞİAv. Murat ULUSU

EBSO Hukuk Danışmanı

HUKUK
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclis Başkanı Salih Esen, 
Ağustos ayı Meclis toplantı-

sında yaptığı açılış ve Başkanlık 
sunuşlarında artan Covid-19 
vakaları sebebiyle uzun bir ara-
dan sonra Meclis toplantısını 
yoğun talep olması nedeniyle 
hibrit olarak gerçekleştirdiklerini 
söyledi.

Pandeminin bütün insanları 
yorduğunu dile getiren Esen, 
“Yaklaşan sonbahar aylarını 
da dikkate alarak en azından 
temel tedbirleri elden bırakma-
mamız gerektiği bir gerçek. O 
nedenle de lütfen maskelerimizi 
takmaya sabırla devam ede-
lim” dedi.

Bir sonraki toplantıyı, mevcut 
dönemin son Meclis toplantısı 
olacak olmasından ötürü, şart-
ların elvermesi durumunda yüz 
yüze yapabilmeyi ümit ettikle-
rini ifade eden Esen, toplantıya 
konuk olan İzmir Ticaret Sicil 

Müdürü Mehmet Ak’a da davet-
lerini kabul ettiği için teşekkür 
etti.

Kurtuluşun 100’üncü yılı
30 Ağustos Zafer Bayramı-

nın ve İzmir’in kurtuluşu olan 9 
Eylül’ün 100’üncü yılına erişme-
nin gururunu ve mutluluğunu 
yaşadığını dile getiren Esen, “Bir 
asır önce tarihimize kazınan bu 
eşsiz zaferler, geçmişimizi oldu-
ğu gibi geleceğimizi de aydın-
latıyor. 9 Eylül sadece kentimizin 
değil, Anadolu topraklarının da 
kurtuluşunu, refaha erişini, yeni 
ve modern bir Cumhuriyete gi-
den yolu temsil ediyor. 19 Mayıs 
1919’da başlattığı mücadeleyi 
büyük zorluklar ve fedakârlıklar-
dan sonra 9 Eylül 1922’de mut-
lak bir zafere eriştiren Ulu Önder 
Mustafa Kemal Atatürk’ü, silah 
arkadaşlarını ve tüm şehitleri-
mizi, gazilerimizi minnetle yad 
ediyorum. Kurtuluşumuzun 100. 

yılı kutlu olsun” ifadesini kullandı.
Zafer Bayramının ve 9 Ey-

lül’ün bu yıl görkemli kutlama-
lara sahne olmasının herkesi 
heyecanlandırdığını vurgulayan 
Esen, “Ayrıca, biz iş insanları için 
çok önemli bir husus var. Cum-
huriyetimizin çimentosu niteli-
ğinde olan İzmir İktisat Kongre-
si’nin de 100. yılında ‘Geleceğin 
Türkiye’sini inşa ediyoruz’ slo-
ganıyla tekrar toplanması çok 
anlamlı. Tarımdan sanayiye 
ve dijitalleşmeye kadar gele-
ceğimize yön verecek iktisat 
politikalarının geniş bir katılım 
esasında ele alınması, içinden 
geçtiğimiz zorlu dönemde çok 
büyük önem taşıyor” dedi.

Ekonomi gündemi
Petrol ve enerji fiyatlarındaki 

dalgalanmalar yaz aylarında 
yerini daha stabil bir seyre bı-
rakmış olsa da Rusya-Ukrayna 
Savaşının herhangi bir somut 

Esen’den Meclis temennileri
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çözüme kavuşmadan uzama-
sının geleceğe ilişkin belirsizlik-
leri artırdığını ifade eden Esen, 
“Bunun yanı sıra geçtiğimiz kış 
aylarında rekor üstüne rekor 
kıran küresel gıda fiyatlarının 
da son dört aydır aylık bazda 
düşüşte olduğunu gözlemle-
mekteyiz. Bununla birlikte aylık 
bazda ve konjonktürel olarak 
düşüş gözlemlense de yıllık 
bazdaki yükseliş devam ediyor. 
Geçtiğimiz günlerde ülkemiz 
aracılığıyla imzalanan tahıl 
koridoru anlaşması, bu tür zorlu 
dönemlerde küresel bir gıda 
krizine karşı önlem alınması 
bağlamında çok dikkat çekici 
ve önemli bir örnektir. Sonbahar 
ve kış aylarına yönelik olum-
suz beklentilerin hala varlığını 
koruması, hepimizin belirsizlik-
lere karşı politika hazırlığı içinde 
olmamızı da gerektirmekte. 
Özellikle enerji fiyatlarındaki ar-
tışların devam etmesi beklenti-
sinden öte, enerji darboğazının 
ve kesintilerin yaşanabileceği 
yönündeki öngörülere de dikkat 
etmemiz gerekiyor. Enerji hat-
larının ve ekonomik ilişkilerin bu 
kadar iç içe geçtiği bir dönem-
de enerji akışındaki bir bozulma 
hepimizi ciddi boyutlarda zara-
ra uğratabilir” diye konuştu.

Avrupa’nın iklim kriziyle mü-
cadelenin yanı sıra, enerjideki 
dışa bağımlılığın kırılması için 
yeşil dönüşüm politikalarını da 
hızlandırdığını dile getiren Esen, 
“Bu bağlamda bizim de EBSO 
olarak rehber kitabını hazırladı-
ğımız, üzerinde önemle durdu-
ğumuz yeşil sanayi politikala-
rına ülke olarak hız vermemiz 
gerektiğini bir kez daha hatırlat-
mak isterim” ifadesini kullandı.

Merkez Bankası’nın gösterge 
faizinin 100 baz puan düşürül-
mesi yönünde aldığı kararı de-
ğerlendiren Esen, “Tabii ki Meclis 
Üyelerimiz ve Yönetim Kurulu 
Başkanımız da buna değine-
cektir. Uzun zamandır 14 puan 

seviyesinde giden gösterge faizi 
13 puana düşürüldü. Yıllardır sa-
nayicilikle uğraşan ve ekonomik 
kararları çok yakından irdeleyen 
birisi olarak bu kararı anlamak-
ta güçlük çektiğimi belirtmek 
isterim. Artık ülke olarak serbest 
piyasa ekonomisinden güdüm-
lü piyasa ekonomisine geçmiş 
vaziyetteyiz. Umuyoruz ki alınan 
kararlarla sanayiciler, üretmek-
ten vazgeçer hale gelmezler” 
dedi.

İEF ve İzmir İş Günleri
İzmir Enternasyonal Fuarı 

kapsamında gerçekleştirilen 
İzmir İş Günleri’nin tıpkı fuarın 
kendisi gibi İzmir’in bir marka 
değeri haline geldiğini ifa-
de eden Esen, “Bu yılki İzmir İş 
Günleri kapsamında, 1 Eylül’de 
Odamızın ev sahipliğinde Yöne-
tim Kurulu Başkanımızın oturum 
başkanlığı yapacağı paneli on-
line olarak izleyebilirsiniz. İzmir 
Enternasyonal Fuarı, bu yıl ayrı-
ca dünyanın en büyük gastro-
nomi fuarı olan Terra Madre’ye 
de ev sahipliği yapacak. ‘Terra 
Madre Anadolu’ adıyla ger-
çekleştirilecek olan bu büyük 
organizasyon, Anadolu’muzun 
lezzetlerinin dünyayla buluşma-
sını, yeni işbirliği olanaklarının 
geliştirilmesini de sağlayacak. 
Kentimiz ve ülkemizin belirli sek-
törlerde uzmanlaşıp dünyada 
markalaşmasını sağlayan bu 
tür organizasyonların artmasını 
temenni ediyorum” diye konuş-
tu.

Dönemin son Meclis toplan-
tısını 26 Eylül’de gerçekleştire-
ceklerini belirten Esen, dönemin 
sonuna gelinmesi sebebiyle 
Yönetim Kurulunun 1 Ekim Cu-
martesi günü Çeşme Radisson 
Blu Resort & Spa Otel’de ko-
naklamalı dönem sonu yemeği 
organize edeceğini ve detaylı 
bilginin bilahare Meclis üyeleri-
ne iletileceğini söyledi. 

 “En büyük mirasım...”
Bir sonraki toplantıda, Meclis 

Başkanlığı döneminde neler 
yaptıkları, nasıl çalıştıkları, kim-
leri ağırladıkları gibi konularda 
Meclis Üyelerine kısaca bilgi 
aktaracağını dile getiren Esen, 
“EBSO’ya adım atışım tama-
men bir tesadüf eseri oldu. Bu 
tesadüf, yaşamımdaki kırılma 
anlarının en büyüğüdür. 30 yıllık 
Meclis Üyeliği görevim bana 
çok şey kattı. Ege Bölgesi Sanayi 
Odası, okunması ve bitirilmesi 
gereken müthiş bir okul” dedi.

Geriye dönüp baktığında 
maddi manevi bir çok konuyu 
başardıklarını gördüğünü, ‘Miras 
olarak ne bırakırsınız’ dense en 
büyük mirasının Ege Bölgesi Sa-
nayi Odası’nda yaptığı görevler 
ve EBSO Meclis Başkanlığında 
geçirdiği yıllar olacağını söyle-
yen Esen, “Şahsıma verilen bu 
imkan için teşekkür ediyorum. 
Her görevin mutlaka bir bi-
tiş noktası olması gerektiğine 
inanırım. Bu dönemin sonu 
itibariyle bitiş zamanının benim 
için geldiğini düşünüyorum. Bu 
anlamda yeni dönemde Meclis 
üyeliğimi noktalamak istiyorum. 
Meclis Üyeliği ve Meclis Baş-
kanlığı için tekrar aday olma-
yacağım. Komitemiz kauçuk 
grubuyla birleşti, yeni dönem-
de üyelerce uygun görülür ise 
Sayın Ali Enver Bakioğlu, plastik 
üreticilerini temsilen EBSO Mec-
lisi’nde yer alma imkanı bula-
caktır” diye konuştu.

Esen, bir önceki Meclis top-
lantısında iki Meclis üyesinin 
Meclis Başkanlığı için adaylık-
larını açıkladıklarını hatırlata-
rak, “Son derece centilmence 
bir mücadele içerisine girdiler. 
Adaylık kararlarını açıklamadan 
önce de benimle görüşerek 
düşüncemi alma nezaketinde 
bulundular. Kendilerine şimdi-
den başarılar diliyorum” ifade-
sini kullandı.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, 

EBSO Meclisi’nin Ağustos 
ayı toplantısında yaptığı 
konuşmasının başında, 
Meclis’e konuk olan İzmir 
Ticaret Sicil Müdürü Mehmet 
Ak’a verdiği faydalı bilgilerden 
ötürü teşekkür etti.

Oda seçimleri
5174 Sayılı Kanun ve bağlı 

yönetmelikler çerçevesinde 
Ege Bölgesi Sanayi Odası’nın 
organ seçimlerinin, Konak 
İlçe Seçim Kurulu’nca 
onaylanan seçim takvimine 
göre 12 Ekim 2022 tarihinde 
Fuarİzmir’de yapılacağını ifade 
eden Yorgancılar, “Seçimin 

yapılacağı yeri gördüm. 
Seçimimizin en rahat biçimde 
yapılabilmesi adına Yönetim 
Kurulu olarak çalışıyoruz. 
Tüm üyelerimizin rahat bir 
şekilde oylarını kullanabilmesi 
için gerekenleri yapıyoruz. 12 
Ekim’deki seçimin ardından, 
19 Ekim günü ikinci seçimleri 
yapacağız. İlk seçimde 

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, “Eğitim sistemimizde değişiklik 
olmadığı müddetçe daha iyi bir teknolojiye hızlı bir şekilde geçebilme imkânı 
maalesef yok. Yazılımın sermayesi sadece bilgisayar ve kodlama bilgisi. Kodlama 

derslerinin ilkokul birinci sınıftan itibaren zorunlu ders olması gerekiyor” dedi.

Yorgancılar: Yorgancılar: 
“Katma “Katma 
değerli değerli 
üretime üretime 
giden yol, giden yol, 
eğitimden eğitimden 
geçiyor”geçiyor”
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belirlenen 109 Meclis Üyemiz 
Meclis Başkanlık Divanı 
Üyelerimizi, Yönetim Kurulu 
Üyelerimizi, TOBB Genel Kurul 
Delegelerimizi ve Disiplin 
Kurulu üyelerimizi belirleyecek” 
sözleriyle Oda seçimleri süreci 
hakkında Meclis Üyelerini 
bilgilendirdi.

2 Eylül 2022 tarihine 
kadar firmaların vergi 
mükellef durumlarının 
kontrol edilebilmesi için ilana 
çıktıklarını belirten Yorgancılar, 
“Gerekli duyuruları yaptık. 
Üye açısından düzeltme 
yapılacak bir nokta var ise 
bu durum tamamen üyenin 
sorumluluğunda bulunuyor. 
Yoksa oda kayıtları esas 
alınacak. Duyuru EBSO web 
sitesinde bulunmakta, bunun 
mutlaka incelenmesini 
istiyoruz. Seçim yetki 
belgeleri ile ilgili İzmir Ticaret 
Sicil Müdürü Mehmet Ak 
açıklamalarda bulundu, aynı 
açıklamalar Odamızın web 
sitesinde de mevcut. Bunların 
da incelenmesini istiyoruz” 
dedi.

Askıda olan üyelerin 
ancak Odaya olan borçlarını 
ödedikleri takdirde askıdan 
indiklerini hatırlatan 
Yorgancılar, “21 Eylül 2022 
tarihine kadar borcunu 
ödeyip askı listesinden inen 
her üye firma seçimlerde oy 
kullanabilir. Bu son derece 
önemli. Ankara’da Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliği’nde 
yapılacak seçimle ilgili bir 
bilgilendirme toplantısı oldu. 
Meclis Toplantısıyla aynı 
tarihe denk gelmesi nedeniyle 
Genel Sekreter Yardımcımız 
toplantıya iştirak etti. Bakanlık 
tarafından seçimlere ilişkin 
herhangi bir değişiklik 
yapıldığı takdirde Odamız web 
sitesinde yayınlayacağız” diye 
konuştu.

OSB’lerle gurur 
duyuyorum
Jeotermal kaynaklı 

tarıma dayalı OSB kurulması 
konusunda hep bir hayali 
bulunduğunu dile getiren 
Yorgancılar, “Nihayet buranın 
temelini attık. Odamız, İzmir 
Ticaret Odası, Ege İhracatçı 
Birlikleri ve İzmir Ticaret 
Borsası’nın güzel uyumu 
sonucunda OSB’nin hem 
sanayi parselleri, hem de sera 
yapılacak olan bütün alanları 
satıldı. Burası, Avrupa’nın en 
büyük tarıma dayalı organize 
sanayi bölgesi olacak. Bu 
OSB dahil olmak üzere 
bugüne kadar Ege Bölgesi 
Sanayi Odası tarafından 23 
organize sanayi bölgesinin 
kuruluşunda imzam bulunuyor. 
Bunu gururla söylüyorum, 
çünkü yıllardan beri kayıt dışı 
ekonomi ve kayıt dışı istihdamı 
en kolay kontrol altına alma 
yönteminin organize sanayi 
bölgeleri olduğunu savundum. 
Meclis Başkanımızın da 
dile getirdiği üzere geriye 
dönüp baktığımda en büyük 
miraslarımdan biri, EBSO’daki 
çalışmalarımdır” ifadesini 
kullandı.

Bergama OSB ilk 
kurulduğunda ‘burası nasıl 
dolacak’ diye düşündüklerini 
dile getiren Yorgancılar, 
“Sayın Hüseyin Vatansever’in 
buranın yenilenebilir enerji 
OSB olmasıyla ilgili çok 
büyük desteği ve emeği 
oldu. Devir teslimden sonra 
yeni yönetim de OSB için 
gerçekten çok çalıştı. Şu 
anda bölge tamamen dolu 
durumda. Emeği geçenlere 
teşekkür ediyorum. Göreve 
başladığımda Aliağa OSB, Tire 
OSB ve Kemalpaşa OSB’nin 
yaşadığı farklı sıkıntılar vardı. 
Ancak birlikte çalışarak 
bu sıkıntıları aştık ve şimdi 

hepsi gayet iyi durumdalar. 
Bu OSB’lerimize de emeği 
geçenlere teşekkür ediyorum” 
dedi.

IMF Raporu: Dünya 
resesyonun eşiğinde
Uluslararası Para Fonu 

IMF’nin “Dünya Ekonomik 
Görünümü” raporunda savaş 
ve enflasyon etkilerinin kontrol 
altına alınmaması halinde 
dünyanın son 50 yılın en kötü 
ekonomik resesyonunun 
eşiğine gelebileceği uyarısında 
bulunulduğunu vurgulayan 
Başkan Yorgancılar, “Bu 
raporda IMF, ‘Kasvetli ve 
belirsiz’ olarak tanımladığı 
önümüzdeki süreç için 
enflasyonun daha da artacağı 
ve ekonomilerin küçüleceği 
öngörüsünü paylaştı. Küresel 
büyüme beklentisini yüzde 
3,6’dan yüzde 3,2’ye çekti. 
Büyüme beklentisini ABD için 
yüzde 2,3; Euro bölgesi için 
yüzde 2,6; gelişmekte olan 
ekonomiler için yüzde 4,6 ve 
Türkiye için ise yüzde 4 olarak 
açıkladı” dedi.

Söz konusu tablonun 
sinyallerini veren bazı 
konular olduğunu, bunlardan 
birinin de Avrupa Birliği’nde 
beklenen yüzde 2,6 büyüme 
oranı olduğunu belirten 
Yorgancılar, “Avrupa Birliği’nde 
PMI endeksleri aşağı doğru 
gidiyor, buradan da işlerin 
geçen seneki gibi gitmediği 
anlamı çıkıyor. Rusya’nın 
Avrupa’ya gaz akışını yeniden 
durdurmasının ayrı bir risk 
olarak değerlendirilmesi 
gerekiyor. Yüksek enflasyon 
sadece ülkemizde değil, 
bütün dünyada var. İngiltere, 
Almanya ve Amerika, bugüne 
dek görmedikleri enflasyonları 
yaşıyorlar” diye konuştu.

Ukrayna Büyükelçisinin 
İsrail’e atandığını ve orada 
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bir suikastta öldürüldüğünü, 
ardından Rusya’da bir üst 
düzey yöneticinin kızının suikast 
sonucu hayatını kaybettiğini 
hatırlatan Yorgancılar, “Bu 
durum akıllara ‘acaba 
dünyada suikastlar dönemi 
mi başlıyor’ sorusunu getiriyor. 
The Economist “Hedef Tayvan” 
başlıklı kapakla çıktı. Tayvan 
yıllardır Çin ve Amerika Birleşik 
Devletleri’nin ilgilisini çekiyor 
ve bu sürecin başından 
beri dünyada ortalık karıştı. 
Tayvan ekonomik açıdan 
Çin’e bağımlı durumda. Çin, 
Tayvan’ın en büyük ihracat 
destinasyonlarından biri. O 
bölgede gezen konteyner 
gemilerinin yüzde 80’e yakını 
Tayvan limanlarına uğruyor. Bu 
açıdan oldukça hassas olan 
Tayvan-Çin-Amerika ilişkisini 
yakından takip etmemiz 
gerekiyor” ifadesini kullandı.

“Kredi notumuz 
bu olmamalı”
Dünya ile rekabet 

edebilecek bir Türkiye’nin kredi 
notunun mevcut seviyenin çok 
üzerinde olması gerektiğinin 
altını çizen Yorgancılar, “Küresel 
ekonomide bu ve buna 
benzer olaylar yaşanırken, 
ekonomik kırılganlığımız devam 
ederken, ülke kredi notumuz 
da ne yazık ki üçüncü dünya 
ülkeleriyle aynı sıraya geldi. 
Bunu da üzülerek söylüyorum. 
Kuşkusuz süreç itibariyle 
kredi notları artabilir veya 
azalabilir, bu da farklı bir 
değerlendirme. Ama burada 
önemli olan husus, farklı 
kuruluşlar tarafından verilen 
notlarda geldiğimiz seviyenin, 
dünyada rekabet etmek 
isteyen, 2023 hedeflerine 
ulaşmak isteyen Türkiye 
için bu seviyede olmaması 
gerektiğidir. Hangi siyasi 
görüşte olursak olalım, bu 

vatan topraklarının üstünde ve 
Türkiye Cumhuriyeti bayrağının 
altında yaşayan insanlar 
olarak bizim yerimiz burası 
değil. Yerimiz ilk 10 ekonominin 
içinde olmaktır, hedefimiz bu 
olmalı. Ülke rezervlerindeki artış 
da eklenince CDS primimiz 
850 ile 900’leri buluyor. CDS 
nedir? Bir ülkenin yatırım 
yapılabilirliğini gösteren ve 
yabancı yatırımcıların en çok 
dikkat ettiği bir parametredir. 
Mevcut rakamlar bizim 
normalleşme sürecimizi de 
maalesef uzatıyor ve erteliyor. 
Bunları mutlaka acil bir şekilde 
düzeltmemiz gerekiyor” 
ifadesini kullandı.

Gösterge faizi
Türkiye Cumhuriyet 

Merkez Bankası’nın 
kararları konusunda çeşitli 
ekonomistlerin yaptığı 
yorumları Meclis Üyeleri ile 
paylaşan Yorgancılar, “Faizlerin 
100 baz puan indirilmesi, Türk 
Liramızın değer kaybetmesine, 
CDS puanımızın yükselmesine, 
kurlarda yeni bir yukarı yönlü 
çıkışa yol açtı. Artan CDS 
özel sektörün borç çevirme 
rasyosunu olumsuz etkileyecek 
ve kısır döngü şeklinde 
maliyetler artmaya, enflasyon 
yükselmeye, TL değer 
kaybetmeye devam edecek. 
Kararın hemen ardından, 
Financial Times, ‘Türkiye, yüzde 
80’lik enflasyonun ortasında 
bile 100 baz puanlık faiz indirimi 
ile piyasaları şaşırttı’ yorumu 
yaptı” diye konuştu.

Finansmana erişim
Son dönemde bankaların 

iş dünyasına yüksek faiz 
oranları uyguladıklarını ve kredi 
vermekte çekimser kaldıklarını 
dile getiren Yorgancılar, “Bu 
durum karşısında, geçen 
ay özellikle Türkiye Ekonomi 

Şurası’nda da altını çizdiğim 
konuya ilişkin olarak TOBB’da 
Finansmana Erişim Toplantısı 
gerçekleştirildi. Kamu bankaları 
ile reel sektörün buluştuğu 
toplantıda reel sektörün 
yaşadığı kredi sorunları dile 
getirildi. Sanayici finansman 
temininde zorlanırken PMI Mart 
ayından beri baraj altında kaldı 
ve Temmuz itibariyle 46,9’a 
düştü. Savaş halinde olan 
Rusya’nın bile PMI endeksinin 
50 bandının üzerinde 
bulunduğunu söylemek 
isterim” ifadesini kullandı.

GES mevzuat değişikliği
Yorgancılar, Enerji Piyasası 

Düzenleme Kurumu’nun, 
Lisanssız Elektrik Üretim 
Yönetmeliği’nde değişiklik 
gerçekleştirdiğini hatırlatarak, 
“Daha önce lisanssız üretim 
tesisleri için ‘sözleşme gücü 
kadar bağlantı anlaşması 
yapılabilir’ izni veriliyordu. 
Alınan kararla söz konusu 
yatırımı yapanlar için 
tükettiğinden fazla üretilen 
miktarın YEKDEM’e bedelsiz 
aktarımı söz konusu oldu. Bu 
durum sektöre yatırım yapan 
sanayicileri zor durumda 
bırakacak” dedi.

Araç satışlarında 
yeni düzenleme
Otomotiv satışlarında 

uygulamaya konulan ve 
sıfır alınan araçların altı ay 
geçmeden veya araç altı 
bin kilometreyi aşmadan 
satılamayacağına yönelik 
düzenlemeyi de değerlendiren 
Yorgancılar, “Bu düzenleme 
1 Temmuz 2023 tarihine 
kadar geçerli olacak. Ticaret 
Bakanlığı gerekirse uygulamayı 
altı ay uzatabilecek. 2022 
yılında bir araba aldınız, 
şirketlerde o arabayla altı 
bin kilometre yapacaksınız 
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veya altı ay geçecek. Ama 
şahıslarda bu durum geçerli 
değil. Bu uygulama sadece bir 
kesimi değil, herkesi kapsarsa 
yönetmelik amacına ulaşmış 
olacaktır” diye konuştu.

Vize konusu
Ülkelerden vize alımında 

EBSO üyelerine mümkün 
olduğunca destek olmaya 
gayret ettiklerini belirten 
Yorgancılar, “Şu anda bir vize 
sıkıntısı yaşanıyor. Özellikle 
direkt vize veren ülkeler 
içinde Avrupa Birliği’nden 
de, Amerika’dan da ve 
İngiltere’den de vize almak 
mümkün değil. Birçok üyemiz 
vize alamadığı için fuarlara 
katılamıyor. Bu konuda vize 
müracaatlarınızı mümkün 
olduğunca erken yapmanızı 
öneriyoruz. Gerekli desteği 
sağlamaya çalışacağız” 
ifadesini kullandı.

 Katma değerli üretim
2009 yılından beri yazılım 

sektörünün üzerinde durulması 
gerektiğini vurguladığını 
belirten Yorgancılar, “2010 
yılında Cumhurbaşkanı Sayın 
Abdullah Gül’ün katıldığı 
toplantıda ‘düşük ve orta 
düşük teknolojili ürünlerdeki 
fiyatların düştüğü bir süreçte 
Türkiye, katma değeri yüksek 
ürünlere geçişi sağlamak 
zorundadır’ diyerek yüksek 
teknolojiye geçmemiz 
gerektiğini dile getirdim. 
2015’te bu konunun önemine 
ilişkin bir kitap bastırdık, 
3000 adet. 2017’de bu kitabı 
güncelleyip yeniden bastık, 
konuyu sürekli gündemde 
tuttuk. Buna ulaşmanın yolu 
eğitimden geçiyor. Eğitim 
sisteminizde değişiklik olmadığı 
müddetçe burada daha iyi 
bir teknolojiye hızlı bir şekilde 
geçebilme imkânı maalesef 

yok. Kodlama derslerinin ilkokul 
birinci sınıftan itibaren zorunlu 
ders olması gerekiyor. Bu 
düşünceyle 30 Ağustos Zafer 
Bayramımızı kutluyor, başta 
Gazi Mustafa Kemal Atatürk ve 
silah arkadaşları olmak üzere 
şehitlerimizi saygıyla, minnetle 
anıyorum” ifadesini kullandı.

Yorgancılar konuları 
değerlendirdi
EBSO Meclis Üyesi 

sanayicilerin gündeme 
getirdiği konuları da 
değerlendiren Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, 
Mustafa Dirin’in dile getirdiği 
konulara ilişkin olarak “EBSO 
olarak bizim mottomuz ‘Üretim 
yoksa kalkınmak hayaldir.’ 
Neden bunu diyoruz? Çünkü 
Türkiye’nin büyümesi sanayi 
ile gerçekleşir. Sanayi üretim 
endeksi ne zaman aşağıya 
doğru gitmişse Türkiye’nin 
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büyümesi de aşağıya doğru 
gitmiştir. Yani üretim bu ülkede 
istihdamın, kalkınmanın, kişi 
başı gelirin artmasının tek 
odağıdır. Bunu da kayıt dışı 
istihdamı önleyebilecek olan 
organize sanayi bölgelerinde 
yapmamız gerekiyor. Biz EBSO 
olarak bunu geçtiğimiz 20 
yıldır gerçekleştirdik. Bunun 
sonucunda İzmir’i bugün 14 
milyar dolara yakın ihracat, 9,5 
milyar dolara yakın ithalatla cari 
açık vermeyen, net ihracatçı bir 
il konumuna getirdik” dedi.

Çip üretimi konusuna 
ilişkin olarak Yorgancılar, “Çip 
üretimi güzel bir proje. Ben 
çip üretimine karşı değilim. 
Çip üretimi ağırlıklı olarak 
yarı iletken teknolojisine 
dayanıyor. İstanbul’daki Yarı 
İletken Teknolojileri Araştırma 
Laboratuvarı YİTAL’de bu konu 
çalışılıyor. Bir başka alandan 
örnek vereceğim; Çin’de 
üretilen kompresörün ortalama 
fiyatı 175-200 dolar seviyesinde. 
Türk üreticisinin ortaya koyduğu 
ürünün fiyatı ise 750-800 
dolar. Çünkü Çin dünyadaki 
bakır madenlerinin çok önemli 
bir bölümünü işletiyor ve 
kompresörün ana hammaddesi 
de bakır. Çin, bakır madenlerini 
bir devlet stratejisi olarak ele 
alıyor. Bu noktada kompresör 
üretiminde dünyadaki hiçbir 
ülkenin Çin ile rekabet etme 
şansı kalmıyor. Dolayısıyla yeni 
bir üretim teknolojisini meydana 
getirmeyi planlayacaksak, hem 
bu konuları ve hem de eğitim 
konusunu masanın üzerine 
koymamız gerek” diye konuştu.

Eğitimin tüm konuların 
önünde yer alması 
gerektiğini vurgulayan 
Yorgancılar, “Odalar Birliği 
Başkan Yardımcısı olduğum 
dönemde Almanya’nın Baden 
Württemberg Eyaletinin 
Ekonomi Bakanının daveti 

üzerine Almanya’ya gittik. 
Bayern’deki Maximilian 
Üniversitesi’ne ziyarete 
gittiğimizde gördüğümüz Ar-Ge 
merkezinin ardından, 2. Dünya 
Savaşı’nda yerle bir olmuş 
Almanya’nın kalkınmasının 
sebebini bir kez daha anladık. 
Almanya’da Bosch’u, Siemens’i 
ve Wittenstein dişli fabrikasını 
ziyaret ettik. Mercedes’in 
içindeki uygulamalı meslek 
lisesi gördüğümde, Sayın 
Hisarcıklıoğlu’na meslek 
liselerimizi canlandıracak 
çalışmaları yapmamız 
gerektiğini dile getirdim. 
Bunun üzerine Türkiye Odalar 
ve Borsalar Birliği olarak 
Türkiye’deki 81 ilde 81 okul 
yapmak üzere yola çıkıldı. 
Sayın Nedim Uysal’ın Atatürk 
Organize Sanayi Bölgesi’ne 
yaptığı Nedim Uysal Mesleki ve 
Teknik Anadolu Lisesi bugün 
Türkiye’de örnek gösterilen 
bir okul haline geldi. Ben 
burada hepimizi Sayın Uysal’ı 
alkışlamaya davet ediyorum. 
Eğitim veren meslek liseleri 
olduğu müddetçe ülkemiz 
kalkınabilir. Kodlama eğitiminin 
ilkokuldan başlaması gerektiğini 
yıllardır dile getiriyoruz. Ancak 
bunun kararını verecek olan 
makam, Milli Eğitim Bakanlığı’dır” 
ifadesini kullandı.

Meslek gruplamaları 
yapılırken NACE kodunun çok 
önemli olduğunu vurgulayan 
Yorgancılar, vergi dairesine 
hangi kod kayıt edildiyse 
firmanın o sektörden kabul 
edildiğini, bu nedenle gerekli 
kontrollerin yapılmasını Mart 
ayından beri dile getirdiklerini 
söyledi. Yorgancılar, NACE 
kodu ile üretim uymuyorsa 
mutlaka düzeltilme yapılmasını 
istediklerini, zira vergi 
dairesinden alınan listelere göre 
TOBB’a bilgi aktardıklarını ifade 
etti.

Davut Yanık’ın dile 
getirdiği yeşil pasaport 
konusunu inceleyeceklerini 
belirten Yorgancılar, TOBB 
ve Bakanlık nezdinde gerekli 
müracaatlarda bulunacaklarını 
söyledi.

‘EBSO ne yapar’ sorusundan 
ziyade ‘TOBB ne yapar’ 
sorusuna yanıt vermek 
üzere Odalar Birliğinin Meclis 
Üyelerine yönelik bilgilendirme 
toplantıları gerçekleştirdiğini 
dile getiren Yorgancılar, 
“Sadece altı meclis üyemiz 
bilgilendirme toplantılarına 
katılım gösterdi. Eğer bu 
toplantılara katılıp TOBB 
çalışmalarına vakıf olunsaydı, 
EBSO’nun yaptıkları da daha 
iyi öğrenilebilirdi. Zira Odalar, 
Birlik ile koordineli biçimde 
çalışmaktadır” dedi.

Türkiye’nin eğitim sisteminin 
yeterliliğe dayalı olması 
gerektiğini vurgulayan Başkan 
Yorgancılar, “Ama bizde zeki 
çocuklar hemen tıp veya 
mühendisliğe yönlendiriliyor. 
Yetenek sorgulanmıyor. Oysa 
bu yapılsa hem öğrenci 
ne okuyacağını bilir, hem 
de eğitimci ne öğretmesi 
gerektiğini bilir” diye konuştu.

Herkesin dikkatini çekmesi 
gereken bir konunun da 
yurtiçi harcamaların azalması, 
yani alım gücünün düşmesi 
olduğunu aktaran Yorgancılar, 
“2017 yılı gayrisafi milli hasılamız 
850 milyar dolar, ihracatımız 164 
milyar dolar iken, 2021 itibariyle 
gayrisafi milli hasılamızın 800 
milyar dolar, ihracatımız ise 225 
milyar dolar oldu. Yurt içindeki 
satın alma imkânımızın artması 
konusuna dikkat etmemiz 
gerekiyor” ifadesini kullandı. 

Yorgancılar, düzenlenecek 
olan dönem sonu kapanış 
toplantısında tüm Meclis Üyeleri 
ile bir arada olmayı diledi ve 
teşekkür etti.
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Ege Bölgesi 
Sanayi Odası 
Meclisi, Ağustos 

ayı toplantısında 
İzmir Ticaret Sicil 
Müdürü Mehmet Ak’ı 
konuk etti. Ak, Meclis 
Üyesi sanayicilere 
Ekim ayında 
yapılacak olan 
Oda seçimlerinde 
oy kullanabilmek 
adına izlemeleri 
gereken adımların 
ne olduğu ve kamu 
kurumları nezdinde 
hangi işlemler 
ve başvuruları 
yapmaları gerektiği 
hakkında bilgi verdi.

Meclisi 
selamlayarak 
sözlerine başlayan 
Ak, Sicil Müdürlüğünün talep 
ettiği dilekçe örneğinden 
başlayarak seçim sürecinde 
gerekenleri izah edeceğini 
söyledi. Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği ile Ticaret 
Bakanlığı İç Ticaret Genel 
Müdürlüğünün birlikte seçim 
genelgesi hazırladığını ve 
aslında bu genelgenin 
dört buçuk yıl önce yapılan 
seçim genelgesinden farklı 
olmadığını belirterek “Ancak 
belge tanzim ederken, kısa 
adı MERSİS olan Merkezi 
Sicil Kayıt Sistemi üzerinden 
belgeler verilebilecek 
duruma geldi. Öncelikle 
Temsil İlzam Belgesinde 
mutlaka şirket kaşesi olması 
gerekiyor. Sicil Müdürlüğünün 
işini kolaylaştırmak adına 
ticaret sicil numarasının da 
olmasını istiyoruz. Zira geçen 

seçimlerde yaklaşık 55 bin 
belge verdik, her bir belgede 
ticaret sicil numarasını 
sorgulamak bizim için ciddi 
bir zaman kaybı olacağı için 
sicil numarasını istedik. Oy 
kullanacak kişinin belgede 
adının yazması gerekiyor. 
Firmanın birden fazla yetkilisi 
olabilir, ama özellikle sınırsız 
imza yetkisine sahip olan 
kişinin adının yazması önem 
arz ediyor. Zira Türk Ticaret 
Kanunu’nun 376. maddesi 9. 
Fıkrası ile firma çalışanlarına 
imza yetkisi verilebilse de 
Temsil İlzam Belgesi bağlayıcı 
nitelikte olduğu için sınırsız 
imza yetkilisinin adının 
yazması gerekiyor. Sınırlılığı 
münferit veya müşterek olarak 
değerlendirmiyoruz, sadece 
belirli bir miktara kadar veya 
belirli bir işe kadar yetkisi 

olan kişilerden 
bahsediyoruz. 
Bu durumdaki 
kişilere belgeyi 
vermeyeceğiz” 
dedi.

Oda Meslek 
Komitesi ve Meclis 
seçiminin 12 Ekim 
2022 tarihinde 
yapılacağını 
hatırlatan Ak, 
“Öncelikle seçme 
ve seçilme için oy 
kullanmak adına 
belge düzenlemesi 
yapılacak. Bir hafta 
sonra, yani 19 Ekim 
2022 tarihinde de 
Yönetim Kurulu 
seçimi yapılacak 
ki bu seçimde oy 
kullanacak gerçek 

kişilerden hem sınırsız imza 
yetkisi sahipliği istiyoruz, hem 
de seçim tarihinden altı ay 
öncesine kadar imza yetkisine 
sahip olunmasını istiyoruz. İlk 
oy kullanmada böyle bir kriter 
aramadık, yani yeni atanmış 
olan sınırsız imza yetkisine 
sahip kişinin adına dahi belge 
talebinde bulunulabilir. Ama 
19 Ekim’deki seçim için yetki 
süresinin devamlılığı ve araya 
bir kesinti girmemesine büyük 
önem verilmesi gerekiyor” diye 
konuştu.

Ticaret Sicil Müdürlüğünün, 
Ticaret Bakanlığı’nın denetim 
ve gözetiminde işlem yaptığını 
dile getiren Ak, “Geçen sene 
kurumun Sicil Müdürlüğüyle 
ilgili olarak verdiği bir karar ile 
daha önce sicilde uygulanan 
aleniyet ilkesi, yani sicildeki 
dosyaların tamamını inceleme 

İzmir Ticaret Sicil Müdürü Mehmet Ak, 
EBSO Meclis Üyelerini bilgilendirdi
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müsaadesi, başka bir kişiye 
belge verilmesi niteliğini 
kaldırdı. Hatta sadece 
Cumhuriyet Savcılığı ve 
mahkemelere verilebilecek 
nitelik getirildi. Kamu 
kurumlarına dahi bu bilgileri 
vermiyoruz. Bu kapsamda 
belgede düzenlemeye gitmek 
zorunda kaldık, adına belge 
tanzim edilen kişinin T.C. 
numarasını ve imzasını, şirket 
kaşesiyle birlikte belgede 
istiyoruz” ifadesini kullandı.

Kendilerine birden fazla 
gelen belge olur ise dört 
tane belgenin işleminin 
münferit olarak hemen 
gerçekleştirileceğini, ama beş 
ve üzerindeki belge işlemleri 
için liste isteyeceklerini 
belirten Ak, “Bunu da sadece 
Ege Bölgesi Sanayi Odası’nın 
değil, diğer oda ve borsaların 
da belgelerini tanzim 
ettiğimiz için herhangi bir 
karışıklığa mahal vermemek 
adına yapıyoruz. Esas 
işimiz iş insanlarının ticaret 
hayatındaki tescil vakalarını 
gerçekleştirmektir. Bu nedenle 
önceliği buna vereceğiz. Mesai 
bitiminden sonra başvuru 
belgelerini değerlendirmeye 
alacağız ve ertesi gün talep 
edilen belgeler alınabilecek. 
İki gün beklemek durumunda 
kalınmayacak” dedi.

Belgeyi, adına düzenleme 
yapılan kişi getirmeyecekse 
ve bir firma çalışanıyla 
bu belge Ticaret Sicil 
Müdürlüğü’ne getirilecek ise 
gelen kişinin adını ve olurunu 
alacaklarını ifade eden Ak, 
“Kişisel verilerin korunması 
bizim için çok önemli, bu 
yüzden doğru uygulamalarla 
ilerlemek istiyoruz. 1 Eylül 2022 
tarihinden itibaren, MERSİS 
üzerinden elektronik olarak, 
kuruma gelmeden başvuru 
yapılabiliyor. Bu da tek ortaklı 

ve münferit imza yetkisine 
sahip olan kişiler tarafından 
gerçekleştirilebilir. Yani Ticaret 
Sicil Müdürlüğüne gelinmeden 
online olarak seçime 
özgü e-sicil tasdiknamesi 
düzenlenebilecek. Hiçbir 
harç ödemeden elektronik 
imzayla başvuru yapıldığında, 
elektronik imzalanmış belge 
takdim edilecek. Karekodlu 
çıkacak bu belge ile güven 
tesis etmek ve sahte 
evrakların önüne geçmek 
amaçlanıyor” diye konuştu.

Yöneltilen sorulara yanıt 
veren Ak, her halükarda 
seçmede de, seçilme 
esnasında da sınırsız imza 
yetkisine sahip olunması 
gerektiğini, yani bugüne kadar 
her şirketin, kendisini temsil 
edecek kişiyi EBSO Meclisine 
gönderebiliyorken, artık 
Meclis Üyesi olabilmek için 
sınırsız sorumlu olma koşulu 
bulunduğunu vurguladı.

Ak, listeleri teslim eden 
kişinin rahatsızlanması ya da 
farklı bir durum ortaya çıkması 
durumunda listeleri almaya 
gelemeyecek olur ise o zaman 
evraka “Belgeyi teslim alan 
kişiye verilmesine açık rızam 
vardır” ibaresinin eklenmesini 
istediklerini söyledi.

Belge onay sürecinde, 
şirketin imza yetkisinin 
müşterek olmasına 
veya münferit olmasına 
bakmadıklarını belirten Ak, 
“Yetki alanının neyle sınırlı 
olduğuna bakıyoruz. Örneğin, 
‘sadece pazarlama işleriyle 
ilgili veya finans işleriyle ilgili 
10 bin dolar sınırında bu 
işi yapabilir’ tanımı varsa, 
bu bir sınırdır. Bu kişi adına 
belge vermiyoruz. Ama 
‘şirketi her konuda sınırsız 
olarak müştereken veya 
münferiden yetkilidir’ ifadesini 
gördüğümüzde belgeyi 

veriyoruz” dedi.
12 Ekim tarihinde yapılacak 

seçimin ardından 19 Ekim’de 
yapılacak seçim için yeni 
bir belge düzenlenmesi 
gerektiğini vurgulayan 
Ak, “Yani firmalar tekrar 
Ticaret Sicil’e dilekçeyle 
başvuracaklar, hangi yetkili 
isteniyorsa onun adına 
belge tanzim edilip verilmesi 
istenecek, işte o zaman 
Ticaret Sicil olarak bu kişinin 
sınırsız imza yetkisine sahip 
olup olmadığına ve son altı 
aydır imza yetkisine sahip 
olup olmadığına bakacağız. 
Kişi bu yetkiye sahipse belgeyi 
onaylayacağız. Firmalarda 
imzaların müştereken 
yapılması konusu aslında 
bir sınır gibi görünse de Sicil 
Müdürlüğü bunu sınır olarak 
değerlendirmiyor. Kişi her 
konuda sınırsız yetkiye sahip 
olup, diğer imza yetkilisiyle 
bu işi yapabiliyor olsa dahi 
sınırsız yetkiye sahip olarak 
değerlendiriyoruz” diye 
konuştu.

Şahıs firmalarının belge 
almasına gerek olmadığını 
dile getiren Ak, “Seçimlerde 
nüfus ile oy kullanabilecekler. 
Sistemi dijitale taşıma 
noktasında çaba harcıyoruz, 
ancak henüz bu noktaya 
gelemedik. Seçim belgesi 
şirket yetkilisine veriliyor, o 
kişi de gidip oy kullanıyor. 
Ama ironik bir durum da var, 
diğer yetkili de belge almaya 
geldiğinde ona da belge 
veriyoruz ve seçime ilk giden 
kişi oy kullanabiliyor. Burada iş 
insanının güvenilir olduğunu 
kabul etmek durumundayız. 
‘Bir firmanın sadece bir 
yetkilisine belge verilir’ şeklinde 
bir sınırlama yapamıyoruz. 
Nitekim bir önceki seçimde 55 
bin belge verildi, ancak 12 bin 
oy kullanıldı” ifadesini kullandı.

MECLİS
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Mustafa Dirin
13 yıl öncesi ve bugün
EBSO Meclis Üyesi Mustafa 

Dirin, 2009 yılında yaptığı 
bir konuşmayı hatırlatmak 
istediğini belirterek, gerçek 
katma değerin üretim ile 
ortaya çıktığını söyledi. Dirin, 
“Üretim istihdam demek, 
istihdam demek kalkınma 
demek, kalkınma da topyekûn 
refahımızı artırmak demek. 
Üretim varsa ticaret vardır 
ve ticaretin olduğu yerde 
zenginlik vardır. Bu da huzur 
ve refahı getirir. Asıl olan, bir 
ülkenin zenginleşmesi ve 
refahın tabana yayılmasıdır. 
Refahın anahtarı üretimdedir. 
Birçok şeyi konuşuyoruz; artan 
ihracatımızı, düşen enflasyon 

rakamlarımızı, 
değeri artan 
TL’mizi, 
dünyanın 20 
ekonomisi içinde 
olduğumuzu. 
Ama üretimi çok 
az konuşuyoruz. 
Zenginleşirken 
sermaye çok 
küçük bir 
zümrenin elinde 
kalsın, alt taraftaki 
insanlar perişan 
olsun diyemeyiz. 
Çünkü perişan 
yaşayan, refahtan yeteri kadar 
pay alamayıp mutsuz yaşayan 
insanların çoğunlukta olduğu 
bir toplum olmak değil, mutlu 
yaşayan insanların ülkesi 

olmak istiyoruz. 
Üretim olmazsa 
bu isteklerimizin 
olması mümkün 
görülmemektedir. 
Hep beraber 2001 
krizini yaşadık, o 
zaman dünya 
Türkiye’nin 30 
yıl kendine 
gelemeyeceğini 
konuşuyordu. 
Bu krizden 
sonraki yeniden 
yapılanmayla 
sanayimiz çok 

daha efektif ve verimli bir 
çalışma ortamına ulaştı. 
Bu durum ‘her şeyi yaptık, 
gelişmemizi tamamladık’ 
anlamına gelmiyor, daha 

Sanayicinin gündemi üretim
Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclisi Üyesi sanayiciler, EBSO Ağustos ayı Meclis 
toplantısında Türkiye ekonomisinin mevcut durumu, yerli çip üretimi ve yazılımcı 
yetiştirme modelleri, Lisanssız Elektrik Üretimi Yönetmeliği ve komite çalışmaları 

konularını gündeme getirdiler.

MustafaMustafa
DirinDirin
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yolun başındayız. Çok 
daha verimli çalışmamız 
lazım. Ülkemizin bugüne 
gelmesinde özel sektörün 
katkısı tartışılamaz. Ancak ne 
yazık ki Türk sanayicisinin bu 
ülkeye kazandırdığı dinamizmi, 
bu ülkeye verdiği gücü kimse 
anlamaya çalışmıyor” dedi.

Türkiye’nin 35 yıldır yüksek 
enflasyonla yaşayan bir ülke 
olduğunu ifade eden Dirin, 

“Bugün çok iyi noktalara 
geldik. Dünyanın 17’ncisi olduk, 
Avrupa’nın altıncı büyük 
ekonomisi olduk. Bunun 
altında, zamanında alınan 
makro seviyede ekonomik 
kararların yanında Türk özel 
sektörü vardır. Türk özel 
sektörü üretmeyi biliyor. 
Teknolojiyi üretmeye de 
başladı, rekabet etmeyi ve 
ürettiğini pazarlamayı öğrendi. 
Özel sektörün önündeki 
engeller kaldırıldığı takdirde 
ülkemiz insanının daha 
büyük ekonomik gelişmeleri 
yakalaması kaçınılmazdır. 
Dünya krizi 2008 Eylül’ünde 
Lehmann Brothers’ın batışıyla 
başladı; ama bizim krizimiz 
2008 başından itibaren, hatta 
2007’nin son çeyreğinden 
itibaren ekonomimizdeki 
soğumayla başlamıştı. 
Sanayinin gelişmesi için, 
yatırımların artabilmesi için 
istikrar ortamı gerekiyor. 
2009 yılında en çok sanayi 
zarar gördü. 2009’da sanayi 
üretiminde yüzde 9,5’luk bir 
daralma gözlemlendi. Bu 
daralma, önce istihdamı vurdu. 
Bütün sektörlerde eleman çıkışı 
oldu” diye konuştu.

İşsizliğin görünen kısmının 
yüzde 14 olduğunu dile getiren 
Dirin, “Üreten kesimdeki 
istihdam rakamlarının 
düşmesi, her yıl 700 bin 
üniversite öğrencimizin 
mezun olduğu bir ortamda 

son derece ciddi işaretlerdir. 
En önemli avantajımız genç 
nüfusumuzdur. Yeter ki onlara 
bir iyi eğitim verelim, meslek 
sahibi yapalım. Önemli olan 
sürdürülebilir büyümeyi 
yüzde 4’lük büyüme hedefi 
ile sağlamak, yüksek nüfus 
artışıyla beraber yüzde 14-
15 işsizliği azaltma imkânına 
sahip olmaktır” ifadesini 
kullandı.

13 yıl önce yaptığı 
konuşmayı ‘ne değişti diye’ 
sormak adına aktardığını 
belirten Dirin, “Bunlar sadece 
benim düşüncelerim 
değil, Ekonomistlerin 
söylediklerinde, Odalar 
Birliği’ndeki konuşmalarda, 
Türkiye’de takip edebildiğim 
sanayi odalarındaki yönetim 
kurulu başkanlarının, meclis 
başkanlarının konuşmalarında 
bunlar var. 30 Ağustos Zafer 
Bayramınızı kutluyorum” diye 
konuştu.

Mustafa Karabağlı
Yerli çip ve 
Ekol 42 
modeli
EBSO Meclis 

Üyesi Mustafa 
Karabağlı, bir 
önceki Meclis 
toplantısında çip 
üretimine bir an 
önce başlaması 
gerektiğinden 
bahsettiğini 
hatırlatarak 
“Çünkü hem 
ülkemizi hem de 
dünyayı etkileyen 
bu sorun hala 
gündemdeki yerini korumaya 
devam ediyor. Maalesef çipin 
yoğun olarak kullanıldığı 
ürünler karaborsaya düştü. 
Bunları da çeşitli haber 
bültenlerinde ve basında 
muhakkak ki görüyorsunuz. 

Doğal olarak bu konuya yönelik 
olarak ben Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığımızdan bir randevu 
talebinde bulunmuştum. 
Bakan Yardımcımız Çetin Ali 
Dönmez randevu verdiler 
ve ben yaklaşık üç hafta 
önce kendilerini Ankara’da 
ziyaret ettim. Sayın Bakan 
Yardımcımızın bana verdiği 
bilgiye göre konuyla ilgili 
görevlendirmeler olmuş ve 
çalışmalar başlamış. Bildiğiniz 
gibi dünyadaki çip üretiminin 
yaklaşık yüzde 50’ye yakınını 
Tayvan yapıyor. Çin’in 
Tayvan’ı işgal etme planları 
konuşulmaya başlayınca 
orada yatırım yapan kuruluşlar, 
yatırımlarını dışarı çıkarmanın 
telaşına girdiler. Kolay bir iş 
değil ve çok çabuk olmayacak. 
Doğal olarak dünyada gözünü 
açan, çabuk davranan ülkeler 
buradan bir pay alabilir. 
Dolayısıyla ülkemizde de bu 
anlamda bazı gelişmeler 
yaşanabilir. Bu anlamda 
hazırlıklar da var. Sayın Bakan 

Yardımcımız 
bunları ifade etti” 
dedi.

Görüşmede 
çip üretiminin 
yerli ve milli 
teknolojiyle 
yapılması ve 
ortak bir girişimle 
ele alınması 
konusunun 
görüşüldüğünü 
ifade eden 
Karabağlı, “Bu da 
ayrı bir çalışma 
olarak devam 
edecek. Konunun 

takipçisi olmaya devam 
edeceğim” diye konuştu.

Dijital ekonominin temel 
unsurunun yazılımcılar 
olduğunu ve Yönetim Kurulu 
Başkanı Yorgancılar’ın da 
bunu dile getirdiğini söyleyen 

MustafaMustafa
KarabağlıKarabağlı
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Karabağlı, “Bu konuyu 
somutlaştırmamız ve netice 
almamız gerekiyor. Avrupa’da 
şu an 1 milyon yazılımcıya 
ihtiyaç var. Ülkemizin 2023 
yazılımcı hedefi 500 bin. 
Şu an 200 bin ile 300 bin 
arası ihtiyacımız var. Bunun 
karşılanması için çalışma 
yapılması gerekiyor” dedi.

Fransa’da bir girişimcinin 
Ekol 42 adında bir okul modeli 
geliştirdiğini ifade eden 
Karabağlı, “Ekol Fransızca 
okul demek, 42 ise Douglas 
Noel Adams’ın Otostopçunun 
Galaksi Rehberi kitabında 
geçiyor. Bu kitapta evrendeki 
her şeyin cevabının 42 rakamı 
olduğu iddia ediliyor. Yani 
Ekol 42 diyor ki, ‘her şeyin 
cevabını verebildiğimiz bir 
okul yaratalım.’ Oluşumun 
arkasındaki felsefe ve derinlik 
burada yatıyor” ifadesini 
kullandı.

Bu okulda öğrenci olacak 
kişilerin herhangi bir diploması 
olmasının gerekmediğini 
belirten Karabağlı, “Herkes 
yazılımcı olabilir felsefesiyle 
yürüyor. Hatta bilgisayar 
mühendisliği bölümü mezunu 
olmayanlar daha da itibarlı 
durumda. Çünkü okula 
girebilecek kadar meraklı 
kişilerin çok kısa sürede efsane 
işler yapacağına inanılıyor. 
Dünyada şu anda buna 
benzer biçimde kurulmuş 
40’a yakın kampüs var ve 
bunların diplomaları tüm 
dünyada geçerli. Mezun 
olanlar California’da Silikon 
Vadisi’nde işe girme şahsına 
sahip ya da buradan oraya 
hizmet verebilirler. Dolayısıyla, 
biz böyle bir kampüsü 
muhakkak İzmir’e kurmalıyız. 
Bununla ilgili Bakanımız Sayın 
Varank, sadece bu konunun 
takibiyle ilgili bir genel 
müdürlük kurmuş durumda. 

İki kampüs Kocaeli’nde ve 
İstanbul’da kuruldu ve 2020 
yılında faaliyete başladı. Yedi 
gün 24 saat hizmet veriliyor 
ve eğitim süresi üç yıl. Ancak 
yedi gün 24 saat çalışıldığı için 
devam zorunluluğu yok. Akran 
öğrenmesi 
metoduyla 
başlanıyor, 
herkes 
birbirine 
öğretiyor. Biz 
bu modeli 
İzmir’e 
kazandırmak 
zorundayız. 
Bunun için 
öncelikle 
kişi başı beş 
metrekarelik 
bir yere ihtiyaç 
var. Yani 
minimum 
150 öğrenciyle başlayabilmek 
için 750 metrekarelik bir 
alana ihtiyaç var. Bununla 
ilgili İzmir Ticaret Odamızla 
konuştum ama gerekli alan 
yaratılamadı. Sayın Valimizle 
konuyu görüştüm, restore 
edilen bazı binalarda çalışma 
yapılabileceğini söyledi. 
Ancak bu binaların hazır 
duruma gelmesi zaman 
alacak, bizim ise zaman 
kaybetmememiz gerekiyor. 
Büyükşehir Belediyemizle 
de konuyu konuştum, Sayın 
Tunç Başkanımız bize iki yer 
önerdi. Bir tanesi girişimcilik 
merkezi, bir tanesi de meslek 
fabrikasının belirli bir bölümü 
olabilir şeklinde konuşuldu. 
Ama büyük bir ihtimalle 
girişimcilik merkezi bu 
konuda tahsis edilebilir gibi 
görünüyor. Yani somutlaşacak 
bir noktaya doğru giden bir 
proje halini alıyor. Dolayısıyla 
bu çok önemli bir fırsattır, 
konuyu takip ediyorum. 
Odamızın da oluşturacağı bir 

çalışma grubuyla şehrimize 
ve ülkemize müthiş bir 
değer kazandırılmasına katkı 
sağlayabiliriz” dedi.

Davut Yanık
Yeşil pasaport

EBSO Meclis Üyesi 
Davut Yanık, son üç 
takvim yılı itibarıyla 
yıllık ortalama 
ihracatı 500 bin 
doların üzerinde 
olan ihracatçı 
firma temsilcilerine 
gerçekleştirdikleri 
ihracat oranında 
belli sayıda yeşil 
pasaport verildiğini 
hatırlatarak, “Bu 
uygulamada 
özellikle çok ortaklı 
firmalarda haksızlığa 
yol açan durumlar 

oluşuyor. Bu nedenle yeniden 
bir düzenlenme yapılması 
hususunda Odamız nezdinde 
girişimde bulunulmasını 
diliyorum. Kemalpaşa 
OSB’de 25 yıldır yatırımcıyım. 
Müteşebbis Heyeti’nde de 
yer aldım. Yönetim Kurulu 
gerçekten özveriyle çalışıyor. 
Sayın Yorgancılar’ın da 
OSB için yaptığı çalışmalar 
yadsınamaz. Özellikle bir 
makinamız için gümrükte 
yaşadığımız sıkıntıyı Valilik 
nezdinde çözmesi nedeniyle 
kendilerine teşekkür etmek 
istiyorum” diye konuştu.

Özkan Mucuk
Lisanssız Elektrik 
Üretimi Yönetmeliği 
uygulamaları
EBSO Meclis Üyesi Özkan 

Mucuk, güneş enerjisi ve diğer 
yenilenebilir enerji kaynaklarına 
dair lisanssız yatırımlara 
ilişkin bazı soru işaretlerine 
cevap verebilmek için söz 
aldığını belirterek, “2011 yılında 

DavutDavut
YanıkYanık
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ilk Lisanssız Elektrik Üretimi 
Yönetmeliği açıklandığında, 
bunun özünde tamamen 
ihtiyaca, yani öz tüketime 
binaen üretiliyor olmasından 
ötürü ve güneş enerjisi kontrol 
edilebilir bir enerji olmadığı 
için mahsuplaşma dediğimiz 
bir yöntem 
uygulandı. Yani 
fazlasını sisteme 
verip, ihtiyacınız 
olanı sistemden 
alabileceğiniz bir 
yöntem kuruldu. 
Yönetmelik ilk 
çıkarıldığında 
devlet fazla 
üretilen elektriği 
kilovat başına 13,3 
cent’ten alıyordu. 
Ancak o günlerde 
yönetmelikteki 
bazı boşluklardan 
ötürü 5,5 
Gigavat civarında tamamen 
lisanssız kurulum yapıldı. 
Aynı dönemde Belçika’da 
3,5 Gigavat kurulmuşken 
ve bunun neredeyse yüzde 
100’ü çatılarda öz tüketime 
dayalı kurulmuşken, bizim 
5,5 Gigavatlık kurulumumuz 
tamamen sahalarda 
gerçekleşmişti. Enerji Bakanımız 
o dönemde bu durumu 
‘kuyruklu lisanssız enerji 
santralleri’ olarak nitelemişti. 
Bunun neticesinde 2017 
yılında neredeyse bütün trafo 
merkezlerimizin kapasiteleri 
doldu ve izin alınamaz hale 
geldi” dedi.

2019’da yeni bir yönetmelik 
hazırlandığını hatırlatan 
Mucuk, “Geçtiğimiz hafta 
gündeme bomba gibi düşen 
yönetmelik, 2019’daki bu 
mevzuatı düzeltmek için 
yapılan yönetmelikti. 2019’da 
yürürlüğe alınan mevzuatla 
1 kilovatlık bir aboneliğiniz 
varsa, aynı dağıtım bölgesi 

içinde 1000 kilovata kadar 
santral kurabiliyordunuz. 
100 dönüm bir araziyi 20’şer 
dönüme bölüp 5 megavatlık 
santrali oluşturabiliyordunuz. 
Yönetmelikle ‘artık böyle 
satamazsınız’ dendi, yani 
işin özüne dönmeye çalışıldı. 

Tüm dağıtım 
bölgelerinde trafo 
gücünüzün yüzde 
60’ı şeklinde 
kurabilirsiniz 
dendi. Ancak 
tüketimlerle 
fabrikaların kurulu 
gücü arasında 
paralellik 
olmadığı hususu 
atlandı. Yani bir 
fabrikanın anlık 
1000 kilovat bir 
tüketimi olabilir, 
buna istinaden 
1000 kilovat 

trafo kurabilir. Ama süreklilik 
açısından bakıldığında, o 
1000 kilovat trafoyu sürekli 
kullanmadığı için yıllık tüketimi 
çok az olabilir” diye konuştu.

Yeni çıkan yönetmeliğin 
bazı maddeleri ile yenilenebilir 
enerjiyle ilgili 
yatırımların 
önünün 
gerçekten 
açılabileceğini 
dile getiren 
Mucuk, “OSB’deki 
bir abonelik ile 
OSB dışında 
güneş enerji 
santrali kurulması 
mümkün hale 
getirildi. İzmirli 
bir firmanın farklı 
bir şehirde arazi 
bulup orada bu 
tesisi kurduğunda 
İzmir ile mahsuplaşmasının 
önü açıldı. Ama kurumlar 
tamamen bu konunun dışında. 
Yeni çıkan yönetmelikteki 

en büyük farklılık, eskiden 
trafo gücünün yüzde 60’ı 
olan sözleşme gücü kadar 
kurabilme imkanı, artık bir 
yıl önceki yıllık tüketim kadar 
kurulabilir şeklinde revize edildi. 
Bir de tam anlaşılmamakla 
bir diğer konu da şu ki; 1 
milyon kilovat saatte aynı 
sistemle satış yapılması 
durumu var. Yani geçen yılki 
üretimin iki katı kadar güneş 
enerjisinden elektrik üretebilir, 
bunun bir katını mahsuplaşıp, 
ikinci katını satabilir. Fakat 3 
milyon kilovat saat üretirseniz, 
üçüncü 1 milyon kilovat saatin 
YEKDEM’e bedelsiz verilmesi 
gerekiyor. Bu durum, geriye 
dönük olarak 2019’dan bu yana 
yatırım yapan yaklaşık iki bin 
kusur santralin hak kaybına 
sebebiyet vereceğinden 
itirazlar olacaktır. Bu 
itirazların da haklı itirazlar 
olduğu kanaatini taşıyorum. 
Konuşmam vesilesiyle 30 
Ağustos Zafer Bayramınızı 
kutluyorum” ifadesini kullandı. 

Mustafa Sivridağ
Komite çalışmaları

EBSO Meclis 
Üyesi Mustafa 
Sivridağ iki ay 
sonra seçim 
yapılacağı için 
sanayicileri 
ziyaret etmeye 
başladıklarını 
belirterek 
“Yaklaşık 
50 firmayı 
ziyaret ettim, 
bu ziyaretler 
sırasında bazı 
gruplarda çok 
farklı sektörler 
bulunduğunu 

gördüm. Komitemizde 7-8 işçi 
çalıştıran firma olduğu gibi 
900-1000 kişi çalıştıran fabrika 
da bulunuyor. Dolayısıyla 

ÖzkanÖzkan
MucukMucuk

MustafaMustafa
SivridağSivridağ
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ikisinin de dinamikleri, 
şikayetleri, beklentileri 
çok farklı. Bu 
nedenle meslek 
komitelerinin 
seçimden 
sonra ivedilikle 
tekrar gözden 
geçirilerek 
ayrıştırılması 
gerekiyor” dedi. 

Meclis 
üyelerinden, 
seçim öncesi 
yapılan firma 
ziyaretlerinde 
sanayiciden 
alınan eleştirileri, 
şikayetleri Odaya 
bildirmelerini isteyen Sivridağ, 
“Zira tabanda Odamızın 
çalışmadığı yönünde bir 
önyargı bulunuyor. Üyeler 
Odanın ne yaptığını bilmiyor. 
Kendi sektörümüzde faaliyet 
gösteren üyelerimize yapılan 
çalışmaları anlatabiliyoruz. 
Ama farklı sektörlere 
aktarabilecek bilgiye sahip 
değiliz” diye konuştu.

Sanayicilerin tabanda 
finans ve Eximbank kredilerine 
kesinlikle ulaşamadıklarını, 
yatırım destekleri ile ilgili 
bilgi sahibi olmadıklarını dile 
getirildiklerini aktaran Sivridağ, 
“Bilgi sahibi olamayan sanayici 
de şikayette bulunuyor. Bu 
nedenle meslek komitelerinin 
kesinlikle kendi temsilcilerini 
Meclise göndermesi gerekiyor” 
ifadesini kullandı.

Seçime katılacak üyelere 
başarılar dileyen Sivridağ, 
EBSO’nun büyük bir aile 
olduğunu, komite üyeliği 
ile birlikte 14 yıldır bu ailede 
bulunduğunu, hangi üye 
kazanırsa kazansın asıl 
kazananın EBSO olduğunu 
belirterek, yeni dönemde görev 
alacak üyelerin, sanayicilerin 
derdine deva olmasını diledi.

Yıldıray Yalınız
Komite çalışmaları

EBSO 
Meclis Üyesi 
Yıldıray Yalınız, 
Çeşitli İmalat 
Sanayi Meslek 
Komitesi’nden 
Meclise geldiğini 
belirterek, 
“Adından da 
anlaşılacağı üzere 
bu komite havuz 
niteliğinde bir 
komitedir. NACE 
uygulamalarıyla 
son dönemde 
yer bulamayan, 
sayısal 

bütünlüğünü sağlayamayan 
firmalar bu komite içerisinde 
yer alıyor. Bu da gayet normal 
bir uygulama. Karışık sektörleri 
içinde barındırması, sektörlerin 
temsil edilemediği anlamına 
gelmiyor. Nitekim bugüne 
kadar Yönetim Kuruluyla çok 
uyumlu çalıştık. Her dönem 
çift liste ile seçime giden bir 
komiteyiz. Kitlesel bütünlük 
sağlayan meslek komiteleri 
iki ve daha fazla liste ile 
seçime gidiyor. Herkes kendi 
bünyesinde çalışarak seçimi 
kazanıyor. Önceki dönemlerde 
geri kazanımcılarla seçime 
girdik, sonrasında Yönetim 
Kurulunun da desteği ile geri 
kazanım komitesi kuruldu. 
EBSO’da ve Odalar Birliğinde 
ilkleri barındıran bu komite, 
güzel bir çalışma dönemi 
geçirdi. Geri Kazanım İhtisas 
Organize Sanayi Bölgesinin 
kurulumu gerçekleşti ve ilk defa 
geri kazanım fuarı düzenlendi” 
dedi.

Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar’ın 
özellikle Sanayi 4.0 ve 
yazılım konusundaki 
görüşleri ve ısrarlarıyla, 
Mustafa Karabağlı’nın da 

belirttiği somut yapılaşmayı 
gerçekleştirmek adına yazılım 
komitesini kurduklarını ifade 
eden Yalınız, “Bu komiteyi 
kurmak için Yönetim Kurulumuz 
özellikle çaba sarf etti ve 
Çeşitli İmalat Sanayi içinden 
iki komite çıkarılmış oldu. 
Komitelerin hangi kriterlerde 
birleşip ayrılacağı hususu 
hiç kimsenin yetkisinde değil. 
Kanun ve yönetmelikler 
ne diyorsa odalar bunu 
uygulamak durumundadır. 
Zira bu dönem kompozit 
ve mineraller komitesiyle 
kuyumculuk komitesi sayısal 
bütünlüğünü sağlayamadığı 
için yine Çeşitli İmalat 
Sanayi Komitesi’ne döndü. 
Önümüzdeki dönem Mustafa 
Sivridağ’ın da dile getirdiği 
üzere kim seçilirse seçilsin, 
güzel çalışmalar kazandırmak 
adına hedef koyduk. Komitemiz 
içerisinde birçok farklı sektör 
bulunuyor. Yeni dönemde 
Kuyumcular Odasıyla ve 
diğer bileşenlerle şimdiden 
çalışmalara başlayarak, 
kuyumculuk ve imitasyon 
komitesini kalıcı ve net bir 
şekilde Odamıza tekrar 
kazandırmak için çalışmalar 
yapacağız. Aynı şekilde 
kompozit ve mineraller 
komitesini de yeniden kurmak 
için gerekeni yapacağız” diye 
konuştu.

Hüseyin 
Vatansever
Çandarlı 
Limanı
EBSO Meclis Üyesi Hüseyin 

Vatansever, başarı elde 
edebilmek için yeni öykülere 
ihtiyaç bulunduğunu belirterek 
“Çandarlı Limanı projesi İzmir’in 
kaderini, özellikle İzmir’in 
kuzeyini çok etkileyen bir proje. 
Bu proje eğer hayata geçerse 
yenilenebilir enerjiyle ilgili 
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YıldırayYıldıray
YalınızYalınız
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endüstri bölgesi 
gibi çok fayda 
sağlayacaktır. 
Deniz üstüne 
yapılacak rüzgâr 
santralleri çok 
büyük hacimler 
kaplıyor. Bu 
durum Türkiye 
için büyük bir 
potansiyel 
yaratacak. Bu 
bağlamda 
özellikle EBSO 
başta olmak 
üzere yeni 
dönemde bu projeye destek 
verilirse hayata geçirilebilir. Çok 
ciddi istihdam sağlayabiliriz 
ve Çandarlı’nın konteyner 
limanı tarafı da gelişime girer” 
ifadesini kullandı.

Yılmaz Şahin
Kemalpaşa Lojistik 
Merkezi
EBSO Meclis Üyesi Yılmaz 

Şahin, Kemalpaşa Lojistik 
Merkezi Projesi’ne Torbalı 
ilçesinin de dahil edilerek 
trenlerle konteynırların birleşip, 
Çandarlı’ya gideceği yönünde 
daha önce avan bir proje 
bulunduğunu belirterek, 

Yönetim Kurulu Başkanı 
Yorgancılar ile yaptıkları 
toplantıda bunu sorduğunu, 
ama proje dahilinde Torbalı 
ilçesinin yer almadığını 
öğrendiğini, konuya ilişkin bilgi 
almak istediğini söyledi.

EBSO binaları maddesi
EBSO Meclisi’nin Ağustos 

ayı toplantı gündeminin EBSO 
binalarına ilişkin maddesinin 
görüşülmesi sırasında Meclis 
Başkanı Salih Esen, konuyla 
ilgili geçen aydan itibaren 
kendisine iletilen yeni bir 
gelişme olmadığını belirterek 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’a söz verdi. 

Görev sürelerinin 
sonuna yaklaştıkları için 
bütün meslek komitesindeki 
üyelerle grup grup 
toplanarak görüştüklerini 
belirten Yorgancılar, “Bu 
toplantılarda edindiğim 
izlenimlerden biri de 
EBSO binalarıyla ilgili 
birtakım bilgi eksiklikleri 
bulunduğudur. Yeni 
dönemde konuya ilişkin 
Meclisimizin ne şekilde 
karar aldığının, nasıl bir 
süreç izlendiğinin tüm 
Meclis Üyelerine çok 

iyi anlatılması gerekiyor. 
Zira ortalıkta dolaşan ‘bina 
yapılmıyor, yapılmayacak’ gibi 
söylemler doğruyu yansıtmıyor” 
diye konuştu. 

Dilekler Maddesinde söz 
alan Yılmaz Şahin de EBSO’nun 
bütçesinde bina yapabilecek 
parası varken, kirada 
oturmasını, toplantılarını başka 
bir yerde yapmasını, başka bir 
mekanda yemek yemelerini 
kendilerine yakıştıramadığını 
dile getirerek, “İAOSB, EBSO için 
bina yapsın ya da yapmasın, 
ama mutlaka EBSO’nun kendi 
binasını yeniden yaparak 
taşınması gerekiyor” dedi.

MECLİS

HüseyinHüseyin
VatanseverVatansever

YılmazYılmaz
ŞahinŞahin
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Sayın Üyemiz,
5174 Sayılı Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği ile Odalar ve Borsalar Kanunu ve Kanuna dayalı 

Organ Seçimleri hakkındaki Yönetmelik uyarınca, Odamız organ seçimlerinin Ekim-Kasım 2022 
ayları içinde yapılması yasal zorunluluktur.

Odamızın bağlı olduğu Kanun ile üstlendiği hak ve sorumlulukların yerine getirilmesinde, 
üyelerimizin konularına en üst düzeyde ilgili merciler nezdinde çözüm üretilmesinde; dolayısı ile, 
şehrimizin, bölgemizin ve ülkemizin ekonomik gelişimine katkıda bulunulmasında en etkili yolun 
ortak akıl, ortak hedef olduğuna inanıyoruz.

Aynı zamanda, demokrasilerin bayram günleri olan, demokratik hak ve yükümlülüklerimizden 
Oda seçimlerine katılımın daha iyi yapabilmenin bir göstergesi olduğu inancıyla, üyelerimizin yer 
aldıkları sektörlerin geleceğini de yakından ilgilendiren seçimlerimizi, bu açıdan da önemsiyor, her 
seçim döneminde artan katılım desteğinizin devam etmesini bekliyoruz.

Odamız Organ Seçimleri ile ilgili duyurularımızı iletişim kanallarımız yoluyla sizlere iletmeye devam 
edeceğimiz gibi, web sitemiz (www.ebso.org.tr) üzerinden güncel olarak da takibini yapabilirsiniz.

12 Ekim 2022 Çarşamba günü, 09.00-17.00 saatleri arasında, Fuar İzmir D Holü (Gaziemir)’de 
yargı gözetiminde gerçekleştirilecek olan Odamız Seçimlerine değerli ilgi ve katılımlarınızı bekliyor, 
seçimlerimizin camiamıza, İzmirimiz ve ülkemize hayırlı olmasını diliyorum.

Saygılarımla,

Ender YORGANCILAR
Yönetim Kurulu Başkanı

ODAMIZ ORGAN SEÇİMLERİ AŞAĞIDA YAZILI ESAS VE USULLERE GÖRE YAPILACAKTIR:
1- Seçim Sandık Kurulu, İlçe Seçim Kurulu Başkanınca belirlenir. Her sandık başında İlçe Seçim 

Kurulu Başkanlığınca görevlendirilmiş bir başkan, iki üye bulunacaktır.
2- Seçim:
a. Ege Bölgesi Sanayi Odası Meslek Komiteleri ve Oda Meclisi Seçimleri 12.10.2022 Çarşamba 

günü Fuar İzmir D Holünde yapılacak olup, oylar 09.00 - 17.00 saatleri arasında kullanılacaktır.
b. Oda Yönetim Kurulu Başkanı ile Yönetim Kurulu üyeleri, Disiplin Kurulu ve TOBB Birlik Genel 

Kurulu Delegeleri, seçimleri 19.10.2022 Çarşamba günü İzQ Girişimcilik ve İnovasyon Merkezi’nde 
09.00 - 13.00 saatleri arasında yapılacaktır.

c. Yönetim Kurulu Başkanı seçiminde oyların eşit çıkması halinde en çok oy alan adaylar arasında 
aynı usulle ikinci tur seçimi 16.00 - 18.00 saatleri arasında yapılacaktır.

3- Seçim, gizli oy, açık sayım esaslarına göre yapılacaktır.
4- Listelerin asılması:
Seçme ve Seçilebilme hakkına haiz üyelere ait listeler, 19.09.2022 Pazartesi günü saat 09.00'dan 

itibaren Oda binasında askıya çıkarılacak, 21.09.2022 Çarşamba günü saat 17.00'de askıdan 
indirilecektir. Listelerin askıdan indirileceği ana kadar (21.09.2022) Oda kayıtlarında askıda görünüp 
de askıdan indirilen üyeler, İlçe Seçim Kurulu Başkanlığı'na bildirilerek seçmen listelerine dahil 
edilebileceklerdir.

5- Listelere itiraz süresi:
Listelere yapılacak itirazların, listelerin askıda bulunduğu süreler içinde Konak 1.İlçe Seçim Kurulu 

Başkanlığı'na yazılı olarak yapılması ve ikametgâh gösterilmesi gerekmektedir.
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Konak 1. İlçe Seçim Kurulu’nun verdiği karara karşı İl Seçim Kurulu nezdinde 27-29 Eylül 2022 
tarihlerinde itiraz yapılabilecektir. İl Seçim Kurulu’nun bu konuda vereceği karar kesindir.

6-Ticaret Siciline tescilli ve seçim tarihi itibariyle en az 2 yıldır Odaya kayıtlı her firma seçme ve 
seçilme hakkına sahiptir.

ODA ORGANLARI SEÇİMLERİNE KATILMA NİTELİKLERİ:
A- SEÇME YETERLİLİKLERİ:
Oda organları seçimlerine katılabilmek için;
a) En az iki yıldır Odaya kayıtlı olmak,
b) Seçim tarihinde 18 yaşını doldurmuş olmak,
c) Tüzel kişilerin gerçek kişi temsilcileri için, ana sözleşmeye uygun şekilde temsil ve bağlayıcı 

işlem yapmaya yetkilendirilmiş ve ticaret siciline tescil edilmiş olmak,
d) Ticari ve sınai kazanç dolayısıyla gelir veya kurumlar vergisi mükellefi olmak,
e) 5174 sayılı Kanunun 10’uncu ve 32’nci maddeleri uyarınca meslek grubu ve seçmen listelerinden 

silinmemiş olmak veya Kanunda belirtilen yükümlülüklerini yerine getirmiş olmak suretiyle yeniden 
meslek grubu ve seçmen listelerine dâhil edilmiş olmak

gerekir.
Münfesih Şirketler oy kullanamazlar.
B- SEÇİLME YETERLİLİKLERİ:
Oda organlarına seçilebilmek için;
a) Seçim tarihi itibarıyla, tacir ve sanayiciler için ticaret siciline kayıtlı bulunmak şartı ile en az iki 

yıldan beri odaya kayıtlı olmak,
b) Gerçek kişiler ile tüzel kişilerin gerçek kişi temsilcileri için seçim günü itibarıyla 25 yaşını 

doldurmuş ve okur-yazar olmak,
c) İflas etmemiş ya da iflas etmiş olsa bile itibarını hükmen yeniden kazanmış olmak,
d) Türk Ceza Kanununun 53 üncü maddesinde belirtilen süreler geçmiş olsa bile; kasten işlenen 

bir suçtan dolayı beş yıl veya daha fazla süreyle ya da devletin güvenliğine karşı suçlar, Anayasal 
düzene ve bu düzenin işleyişine karşı suçlar, zimmet, irtikâp, rüşvet, hırsızlık, dolandırıcılık, sahtecilik, 
güveni kötüye kullanma, hileli iflas, ihaleye fesat karıştırma, edimin ifasına fesat karıştırma, suçtan 
kaynaklanan malvarlığı değerlerini aklama, kaçakçılık, vergi kaçakçılığı veya haksız mal edinme 
suçlarından hapis cezasına mahkûm olmamak,

e) 5174 sayılı Kanunun 10’uncu maddesi uyarınca meslek grubu ve seçmen listelerinden 
silinmemiş olmak veya Kanunda belirtilen yükümlülüklerini yerine getirmiş olmak suretiyle yeniden 
meslek grubu ve seçmen listelerine dâhil edilmiş olmak,

f) Ticaret ve sanat icrasından hükmen yasaklanmamış olmak,
g) Tüzel kişilerin tescilli ana sözleşmelerinde temsil ve bağlayıcı işlem yapma yetkisine haiz olmak
h) Odaya  kaydını  gerektiren  ticari  ve  sınaî  faaliyetten  elde  edilen  kazanç dolayısıyla gelir 

veya kurumlar vergisi mükellefi olmak gerekir.
Münfesih Şirketler oda organlarına seçilemezler.
7- Oda organlarına seçilecek üye sayısı:
Meslek Komiteleri, üye sayısı 200’e kadar olan Meslek Gruplarında 5 kişiden, 201 ve daha fazla 

üyeli Meslek Gruplarında 7 kişiden oluşur ve aynı sayıda yedek üye seçilir.
Oda Meclisi, Meslek Gruplarınca dört yıl için seçilen üyelerden oluşur. Meslek Komiteleri 5 kişiden 

oluşan gruplarda ikişer, 7 kişiden oluşan gruplarda üçer Meclis Üyesi seçilir. Ayrıca aynı sayıda 
yedek üye seçilir,
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8- Oda Yönetim Kurulu tarafından, seçme ve seçilme hakkına sahip üyeleri gösteren elektronik 
ortamda Bakanlık ve Birlik bünyesinde düzenlenen veri tabanında yer alan meslek gruplarına 
göre hazırlanan ve askıya çıkarılarak son haliyle onaylanan listeler EBSO ilan tahtasında ve Web 
sayfasında, 05-07 Ekim 2022 tarihleri arasında üç tam iş günü ilan edilecektir

9-Meslek Komitesi ve Meclis Üyeleri seçimi:
a) Her meslek grubu için ayrı zarflarda oy kullanılır. Bu zarflara konulacak her bir oy pusulasının 

üstüne meslek komitesi asıl üye adayları, altına ise meslek komitesi yedek üye adayları ayrı ayrı 
yazılır.

b) Meclis asıl ve yedek üyesi adayları; aynı liste üzerinde meslek komitesi asıl üyesi adaylarının 
yanlarına yazılarak belirtilir. Bu şekilde düzenlenen birleşik oy pusulası tek bir zarfa konulmak suretiyle 
sandığa atılır.

c) Tüzel kişiler meslek komitesi ile meclis üyeliğine tüzel kişi olarak seçilirler. Bu nedenle, oy 
pusulalarında meslek komitesi ve meclis üyeliği için tüzel kişinin sadece unvanının yazılması 
zorunludur.

d) Meslek komitesi ve meclis üyeliğine seçilen tüzel kişiler, meslek komitesi ve meclis üyeliği 
seçimlerinin kesinleşmesinden itibaren bir (1) gün içinde meslek komitesi ve meclis üyeliğinde 
tüzel kişiyi temsil edecek gerçek kişinin ismini Odaya yazılı olarak bildirir. Bu süre içinde bildirimin 
yapılmaması halinde, meslek komitesi ve meclis üyeliği seçimlerinde oy kullanan tüzel kişinin 
gerçek kişi temsilcisi, yönetim kurulu başkan ve üyeliği seçiminde oy kullanamaz.

e) Tüzel kişiler, meslek komitesi ve meclis üyeliğinde kendilerini temsil edecek gerçek kişinin ismini 
her halükarda seçimlerin kesinleşmesinden itibaren bir ay içinde odaya bildirmek zorundadır. Bu 
süre içinde bildirimin yapılmaması halinde, diğer yedek üyeler sırası ile meslek komitesi veya meclis 
asıl üyeliğine çağrılır.

10- Oy verme işlemi:
Oy verme işlemleri, toplantı yeter sayısı aranmaksızın gizli oy ve açık tasnif esaslarına göre 

yapılır. Belirlenen seçim süresi sona erdiği halde, sandık başında oylarını vermek üzere bekleyen 
seçmenler de oylarını kullanırlar. Seçmen listelerinde adı yazılı olmayan üye oy kullanamaz. Oylar, 
oy verenin kimliğinin oda veya resmi kuruluşça verilen belge ile ispat edilmesinden ve listedeki 
isminin karşısındaki yerin imzalanmasından sonra kullanılır.

Tüzel kişi temsilcisi gerçek kişilerin temsil ettikleri tüzel kişinin tescilli ana sözleşmeleri gereğince 
temsil ve bağlayıcı işlem yapma yetkisine sahip olduklarına dair düzenlenmiş, ticaret sicil 
müdürlüğünden doksan gün içerisinde alınmış yetki belgesinin oy kullanma sırasında ibrazı gerekir. 
Ticaret Sicil Müdürlüklerince organ seçimlerinin başladığı tarihten önceki doksan gün de dahil 
olmak üzere oda organ seçimlerinin yapıldığı aylarda seçim amacıyla tasdik edilen bu belgelerden 
harç ve hizmet bedeli tahsil edilmez.

Oylar, herhangi bir şekilde hazırlanmış oy pusulalarının, üzerinde ilçe seçim kurulu mührü 
bulunan ve oy verme sırasında seçim sandık kurulu başkanı tarafından her meslek grubu için ayrı 
ayrı verilecek zarflara konulması suretiyle kullanılır.

Oylar ilan edilen gün ve saatte belirlenen yerlerde, seçim sandık kurulunun huzurunda sandığa 
atılmak suretiyle kullanılır. Seçmenlerin oy pusulalarını gizli olarak yazmaları veya hazır ve basılı 
oy pusulalarını zarfa koymaları için, kendilerine kapalı oy verme yeri gösterilir. Oy pusulalarının bu 
kapalı yerde zarfa konulması mecburidir.

Oy pusulalarında asıl ve yedek üyeliğe seçilecek olanlar ayrı ayrı gösterilir. Aday adlarının yanına 
sıra numarası konulmaz, konulmuş ise bunlar tercih sırasını göstermez. Seçmenin oy hakkını sınırlayıcı 
hiçbir tedbir alınamayacağı gibi, mükellefiyet de yüklenemez. Bir seçmen kapalı oy yerinden dışarı 
çıkmadıkça hiç kimse oraya giremez.

Zarfı alan seçmen doğrudan kapalı oy verme yerine gider ve oyunu bu yerde zarfa koyar. 
Kapalı oy verme yerine girmeyen veya zarfı alıp oy vermeyen, ya da açıkta oy kullanmak isteyen 
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seçmenden zarf seçim sandık kurulunca geri alınır, bu kişiye oy kullandırılmaz, durum tutanakla 
tespit olunur.

11- Seçimlerde gerçek ve tüzel kişilerle ilgili olarak uygulanacak esaslar:
a. Tüzel kişiler meslek komiteleri ve meclis üyeliği seçimlerine tüzel kişi olarak katılır.
b. Meslek komitesi ve meclis üyeliği seçimleri hariç yapılacak diğer seçimlerde seçilen tüzel 

kişi değil, tüzel kişinin temsilcisi gerçek kişidir. Meslek komiteleri ve meclis üyeliği seçiminde oy 
pusulalarına tüzel kişinin unvanı, diğer seçimlerde ise oy pusulasına tüzelkişilerin gerçek kişi 
temsilcisinin adı yazılır.

c. Tüzel kişiliği müştereken veya münferiden temsile ve ilzama yetkili kişiler birden fazla ise meslek 
komiteleri ve meclis seçimlerine ilişkin oy kullanımı sırasında ibraz edilecek temsil ve ilzam yetkisini 
gösteren belge, bunlardan sadece biri adına düzenlenir.

d. Aynı gerçek kişi, yeterlilikleri taşıması halinde meslek komiteleri üyeliği seçimlerinde aynı veya 
değişik meslek gruplarında birden çok tüzel kişilik adına oy kullanabilir.

e. Gerçek kişiler seçimlere bizzat iştirak ederler. Bu kişiler, seçme ve seçilme haklarını vekâleten 
veya ticari mümessil vasıtasıyla kullandıramazlar.

f. Birden fazla firma sahibi gerçek kişiler, kayıtlı oldukları bütün meslek gruplarında meslek komitesi 
seçimlerine iştirak edebilir. Ancak, mecliste birden fazla firmasını temsilen bulunamaz.

g. 5174 sayılı Kanunun 10 uncu maddesi uyarınca, seçmen listelerinden silinenlerin oda 
organlarındaki görevi de kendiliğinden sona erer. Bu üyeler, Kanunda öngörülen yükümlülüklerini 
yerine getirmiş olsalar dahi tekrar organ üyeliğine dönemez.

12- Görev Yasağı:
Odanın meslek komitesi veya meclis üyeliğine seçilen gerçek kişiler ile tüzel kişilerin gerçek kişi 

temsilcileri aynı faaliyet alanı içinde bulunan başka bir oda veya borsanın meslek komitesi veya 
meclisinde görev alamaz.

Seçildikleri takdirde hangi oda ve borsa meslek komitesi ve meclisinde görev alacaklarını 
seçimlerin kesinleşmesinden itibaren on beş (15) gün içinde ilgili oda ve borsa yönetim kurulu 
başkanlığına yazılı olarak bildirirler. Bu süre içinde bildirmedikleri takdirde ilgilinin seçilmiş olduğu 
organ üyelikleri kendiliğinden sona erer.

Aynı faaliyet alanı içinde bulunan birden çok oda ve borsaya kayıtlı tüzel kişiler, temsilcilerinin 
farklı gerçek kişiler olması şartıyla bu kuruluşların meslek komitesi ve meclislerinde görev alabilir.

Odaların meslek komiteleri ve meclis üyeliğine seçilmiş gerçek kişiler ile tüzel kişilerin gerçek kişi 
temsilcileri Esnaf ve Küçük Sanatkârlar Kanununa tabi olarak kurulan odalarda görev alamazlar. 
Bu durumda olanlar, seçimlerin kesinleşmesinden itibaren tercihlerini on beş (15) gün içinde oda 
yönetim kurulu başkanlığına yazılı olarak bildirir. Bu süre içinde bildirmedikleri takdirde, ilgilinin 
odadaki meslek komitesi ve meclis üyelikleri kendiliğinden sona erer.

13- Adli Sicil Belgesi:
Meslek komitesi, meclis ve disiplin kurulu üyeliğine seçilenler, seçimlerin kesinleşmesini müteakip 

on beş (15) gün içinde Oda Genel Sekreterliği tarafından yapılacak tebligat üzerine, bu yazının 
tebellüğ tarihinden itibaren otuz (30) gün içinde Adli Sicil bürolarından temin edecekleri Adli Sicil 
Belgesi'ni Oda Genel Sekreterliğine imza karşılığında veya evrak kayıt numarası almak suretiyle 
teslim etmek zorundadır. Tüzel kişilerde bu zorunluluk, gerçek kişi temsilcileri tarafından yerine 
getirilir. Adli Sicil Belgesinin süresi içinde teslim edilmemesi halinde üyenin oda organlarındaki 
görevi kendiliğinden sona erer.

Geçersiz Oy Pusulaları:
Oy pusulalarının tasnifinde uygulanacak esaslar şunlardır;
a. Seçim sandık kurulunca verilen mühürlü zarftan başka zarfa konulmuş pusulalar geçersiz 

sayılır.
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b. Seçmenlerin adını, soyadını, imzasını ve siyasi hüviyetini belli edecek herhangi bir alamet veya 
işaret taşıyan pusulalar geçersiz sayılır.

c. Okunabilen ve seçilme yeterliliğini haiz olanlara verilenler hariç, ihtiva ettikleri adlardan hiçbirisi 
sandık kurulunca okunmayan oy pusulaları geçersiz sayılır.

d. Aynı zarftan çıkan muhtelif adlar taşıyan birden fazla oy pusulaları geçersiz sayılır.
e. Bir zarftan aynı adları taşıyan birden fazla oy pusulası çıkması halinde bunların bir tanesi 

geçerli sayılır, diğerleri imha edilir.
f. Bir oy pusulasında seçilme yeterliliğini haiz olanlarla olmayanların adları bir arada yazılı ise, 

seçilme yeterliliğini haiz olmayanların adları okunacak şekilde çizildikten sonra diğer şahısların 
oyları geçerli sayılır.

g. Meslek komiteleri ve meclis seçiminde tüzel kişi unvanı yerine tüzel kişinin gerçek kişi temsilcisinin 
adı ve soyadının yazılması halinde bu isim çizilerek diğer şahısların oyları geçerli sayılır.

h. Aynı oy pusulasında, meslek komitesi asil üyeliğine aday gösterilmeden, meclis üyeliğine 
aday gösterilenlere verilen oylar geçersiz sayılır. Oy pusulasında, sadece meslek komitesi üyelerinin 
belirtilmiş olması halinde bu oylar geçerli, sadece meclis üyelerinin belirmiş olması halinde ise bu 
oylar geçersiz sayılır.

i. Oy pusulasında ilgili meslek grubu üyesi olmayan bir kişinin isminin bulunması halinde bu isim 
çizilerek, diğer şahısların oyları geçerli sayılır.

j. Seçmenin hüviyetini veya oyunu belli edecek herhangi bir işaret, kayıt, ibare taşıyan zarfın 
içindeki oy pusulaları geçersiz sayılır.
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Enver OLGUNSOY
EBSO Meclis Üyesi

Son yılların süper antioksidan meyve 
bitkisi olarak lanse edilmekte olan 
Aronya yetiştiriciliği, ülkemizde hızla 
gelişmektedir.

Yüksek fenolik içeriği nedeni ile 
fonksiyonel gıda sınıfında değerlendirilen 
“Aronya melonocarpa” antosiyanin, 
prosiyanidin fenolik asit bileşikleri 
içermektedir. Güçlü antioksidan etki bu 
içerik nedeni iledir ve antioksidan aktivite 
sağlayarak destekleyici rol oynaması 
birinci etkendir.

Aronya “bacca” tipi yani “beryy” tipi 
meyvelere sahiptir. Anavatanı Kuzey 
Amerika ve Kanada’dır. Avrupa’ya yayılımı 
Almanya-Rusya başta olmak üzere 19. 
yüzyılda olmuştur.

Chokeberry olarak da adlandırılan 
aronyanın iki cinsi vardır. Aronya 

melonakarpa (siyah chokeberry) ve 
aronya arbulifolia (kırmızı chokeberry).

Meyveleri için yetiştirilen aronya, boyu 
2-3 metreye kadar ulaşabilen çalımsı bir 
bitkidir. Dikildikten 2 ya da 3 yıl sonra 
meyve vermeye başlar. Çok fazla bakım 
gerektirmeyen aronya, eksi 25 dereceye 
kadar dayanabilen sert iklim bitkisidir. 
Çok kaliteli toprak beklentisi de yoktur.

Bu “süper meyve” yenildiğinde ağzı 
büzen, kekremsi ve ekşimsi bir tada 
sahiptir o nedenle meyve tozu, meyve 
suyu, reçeli, konsantresi, unlu mamullerin 
içinde, soslarda tüketimi tercih 
edilmektedir. Dondurularak ve kurutularak 
da tüketilmektedir.

Kurutulmuş meyvelerden çay 
hazırlanarak da kullanılmaktadır. 
Kurutulmuş meyve (2 kaşık kadar) 

Chokeberry, 
Aronya



57EYLÜL 2022

GÖRÜŞ

üzerine sıcak su ilave edilip 15-
20 dakika bekletilip süzülerek 
zevkimize göre tüketilir. Son 
derece antioksidan aktiviteye 
sahiptir.

Smoothie ve meyve 
salatalarına ilave ederek, 
yoğurt ve dondurma ile 
karıştırarak puding-parfe türü 
tüketimi de ağız tadınıza tat 
katarken, bağışıklığınıza katkıda 
bulunacaktır.

Aronia melonacarpa L.’nin 
Nero, Viking, Hugin çeşitleri 
birbirlerinden küçük farklarla 
ayrılır, ancak ülkemizde en iyi 
performans gösteren cinsi Nero 
çeşididir.

Yetiştirilmesi kolaydır. Her 
toprak çeşidinde ve yükseklikte 
yetişen aronya bitkisi, dal 
çeliklerinden olduğu gibi, 
tohumdan da çoğaltılabilir. 
Böceklere, kirliliğe, hastalıklara 
karşı dayanıklıdır. O nedenle 
ilaçlamaya gerek olmaz, ancak 
sulama ve gübreleme verimi 
artıracaktır.

Aronya yaklaşık 8-10 
yaşlarında en verimli dönemine 
girer ve bitki başına 10-15 

kilogram meyve verebilir hale 
gelir. Eylül ve Ekim ayları hasat 
ayları olup, genellikle elle 
toplanır. Hasat sırasında aceleye 
gerek yoktur, meyve dalda 
sağlam bir bağ ile tutunmakta 
olup olgunlaşınca pek düşmez, 
çürümez ve kurtlanmaz. Bu 
nedenlerle aronya nazlı bir bitki 
olarak değerlendirilmemelidir. 
Kökleri 1,5-2 metreye kadar iner, 
yüksek arazilerde daha fazla 
ultraviole ışığa maruz kalacağı için 
etken madde içeriği daha zengin 
olacaktır.

Aronya yetiştiriciliği 
sıralamasında Polonya başı 
çekmektedir. Ülkemiz için çok 
yeni, ama katma değeri yüksek bir 
bitkidir. 2008 ve devamında küçük 
miktarlarda başlayan aronya 
fidanı ekimi 2017 den bu yana 
süratle yayılım göstermektedir. 
2019 yılına gelindiğinde yaklaşık 
800 dekar kadar aronya varlığımız 
olmuştur.

Aronya içerdiği polifenoller 
nedeni ile antioksidan etkisi 2015 
deki bir çalışmada yaklaşık 150 
bitki arasında en yüksek değere 
sahip meyve olarak bulunmuştur.

Yüksek antioksidan değere 
sahip aronya, anti kanser 
özellikleri nedeni ile de öne 
çıkmaktadır. Özellikle kolon 
kanserinin ilerlemesini yavaşlattığı 
tespit edilmiştir. Meme kanserinde 
de hücre hasarını azalttığı 
bulunmuştur.

Ayrıca çok önemli bir insülin 
direnci savaşçısıdır. Diyabetin 
gelişmesini önlemede çok yararlı 
olduğu 2012 yılı araştırmalarında 
tespit edilmiştir.

Obeziteye karşı da mükemmel 
bir destek ürünüdür. Aynı 
zamanda karaciğer hasarlarını 
da hafiflettiği bilinmektedir. 
Koroner arter hastalıklarında kan 
basıncını düşürerek rahatlama 
sağlamaktadır. Tüm bu yararları 
göz önüne alındığında aronyaya 
“süper meyve” denmesinin 
nedeni anlaşılmaktadır. Bakırçay 
ovası ve orman kenarlarında 
rahatlıkla yetiştirilebilecek olan 
aronya, Kınık Tarıma Dayalı İhtisas 
Organize Sanayi Bölgemizde 
farklı yöntemlerle kurutulup, 
çayı ve diğer katma değerli 
aronya ürünlerine kolaylıkla 
dönüştürülebilir.
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Türk ihracatçı firmaların 
yaptığı dışsatımlar, 
Ağustos ayında geçen 

yılın aynı ayına göre yüzde 
13’lük artışla 21,3 milyar dolar 
seviyesinde gerçekleşti. Bu 
rakamla tüm zamanların en 
yüksek Ağustos ayı ihracat 
rakamına ulaşıldı. Yılın ilk 8 
ayında 165 milyar dolarlık 
ihracat gerçekleştiren 
Türkiye, son 12 ayda ise 250 
milyar doları aşarak yıllık 
bazdaki ihracat hedefine 
Ağustos ayında ulaşmış 
oldu.

Ağustosta geçtiğimiz yılın 
aynı ayına göre 21 sektör 
ihracatını artırdı. Kimya 
sektörü 2,9 milyar dolar 
ihracat ile zirvedeki yerini 
korurken, hububat ve meyve 

sebze sektörleri tarihlerinin 
en yüksek ihracatını 
gerçekleştirdi.

53 il ihracatını artırma 
başarısını gösterirken en çok 
ihracat gerçekleştiren ilk 5 
il sırasıyla: İstanbul, Kocaeli, 
Bursa, İzmir ve Gaziantep 
oldu. dört ilde ise ihracatta 
yüzde 20 artış yaşandı.

Ağustos ayında Türk 

bayrağını 220 ülke ve 
bölgede dalgalandırmayı 
başaran ihracatçı firmalar, 
151 ülkeye ihracatlarını artırdı.

TİM verilerine göre birim 
ihracat değeri, geçen 
yılın aynı ayına göre 
yüzde 17 artışla 1,46 dolara 
yükselirken, toplam 1.828 
firma, Ağustos ayında ilk kez 
ihracat yaptı.

GÖSTERGE

Türkiye’nin Ağustos ihracatı 
21,3 milyar dolar
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Ege İhracatçı Birlikleri 
bünyesindeki firmalar, 
Ağustos ayında 

ihracatlarını yüzde 7’lik artışla 
1 milyar 446 milyon dolardan, 
1 milyar 548 milyon dolara 
taşıdı.

2022 yılının geride kalan 
üçte ikilik diliminde ihracatını 
yüzde 18 geliştirerek 10 milyar 
331 milyon dolardan 12 milyar 
195 milyon dolara çıkaran EİB 
üyeleri, son 1 yıllık dönemde 
18 milyar 169 milyon dolar 
ihracatı hanesine yazdırdı. 
Türkiye son 1 yıllık dönemde 
250, 8 milyar dolar ihracatla 
2022 yılı sonu hedefine 
ağustos ayı sonunda ulaştı.

Ağustos ayında Ege 
İhracatçı Birlikleri’nden 
yapılan sanayi ürünleri 
ihracatı yüzde 2’lik yükselişle 
869 milyon dolardan, 883 
milyon dolara ilerlerken, 
tarım ürünleri ihracatın 
yüzde 17’lik artışla 474 milyon 
dolardan 554 milyon dolara 
çıktı. Madencilik sektörü de, 
yüzde 7’lik gelişimle ihracatını 
103 milyon dolardan 110 
milyon dolara taşıdı.

Birliği bulunmayan kimya 
sektörü Ağustos ayında 
gerçekleştirdiği 229 milyon 
dolarlık ihracatla en çok 
ihracat yapan sektör oldu.

Ege Demir ve Demirdışı 
Metaller İhracatçıları Birliği 
205 milyon dolarlık ihracatla 
EİB çatısı altındaki 12 ihracatçı 

birliği arasında zirvedeki 
yerini korudu.

Temmuz ayında son bir 
yıllık dönemde 1, 5 milyar 
dolar ihracat barajını aşan 
Ege Su Ürünleri ve Hayvansal 
Mamuller İhracatçıları Birliği, 
Ağustos ayında 25’lik ihracat 
artışına imza attı ve 142 
milyon dolar dövizi Türkiye’ye 
kazandırarak ikinci sıradaki 
yerini sağlamlaştırdı.

Ege Hazırgiyim ve 
Konfeksiyon İhracatçıları 
Birliği, Ağustos ayında 125 
milyon dolarlık ihracat 
yaparken, 2021 yılı ağustos 
ayına göre ihracatı yüzde 
2 geriledi. İhracatının yüzde 
80’e yakınını Avrupa’ya 
yapan EHKİB Euro/dolar 
paritesindeki değişimden 
olumsuz etkilendi.

Ege Maden İhracatçıları 
Birliği ihracatını yüzde 7’lik 
artışla 103 milyon dolardan 
110 milyon dolara çıkarırken, 
Ege Yaş Meyve Sebze 
İhracatçıları Birliği 99, 4 
milyon dolar ihracatı kayda 
aldı.

Ege Hububat Bakliyat 
Yağlı Tohumlar ve Mamulleri 
İhracatçıları Birliği her 
ay gösterdiği başarılı 
performansla yıllık ihracatta 
1 milyar dolar barajına 
bir adım daha yaklaşıyor. 
Ağustos ayında ihracatını 
yüzde 31’lik artışla 62 milyon 
dolardan 81 milyon dolara 

taşıyan EHBYMİB son 1 yıllık 
ihracatta 951 milyon dolara 
çıktı.

Türkiye’deki tütün 
ihracatçıların tek ihracatçı 
birliği olan Ege Tütün 
İhracatçıları Birliği, 
Ağustos ayında 81 milyon 
dolarlık yaprak tütün ve 
tütün mamulleri ihracatı 
gerçekleştirdi. ETİB, yüzde 
41’lik ihracat artış hızıyla EİB 
çatısı altında ihracat artış 
rekortmeni oldu.

Ege Mobilya Kâğıt ve 
Orman Ürünleri İhracatçıları 
Birliği, 2021 yılı Ağustos 
ayında 61 milyon dolar olan 
ihracatını 2022 yılının aynı 
ayında yüzde 16’lık artışla 71 
milyon dolara yükseltti.

Ağustos ayında 58 
milyon dolarlık ihracat 
performansı ortaya koyan 
Ege Kuru Meyve ve Mamulleri 
İhracatçıları Birliği, 2021 yılı 
Ağustos ayındaki ihracat 
seviyesinin yüzde 8 gerisinde 
kaldı.

Ege Tekstil ve 
Hammaddeleri İhracatçıları 
Birliği 21 milyon 181 bin dolarlık 
ihracat yaparken, Ege Zeytin 
ve Zeytinyağı İhracatçıları 
Birliği ihracatını yüzde 15 
ilerleterek 19 milyon 885 bin 
dolara çıkardı. Ege Deri ve 
Deri Mamulleri İhracatçıları 
Birliği ise; 17 milyon 228 
bin dolar dövizi Türkiye’ye 
kazandırdı.

Ege firmalarından Ege firmalarından 
Ağustos ayında Ağustos ayında 
1, 54 milyar dolarlık1, 54 milyar dolarlık
ihracatihracat
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Enflasyon oranı; 2022 
yılı Ağustos ayında; 
yıllık TÜFE’de yüzde 

80,21, Yİ-ÜFE’de yüzde 
143,75 oranında gerçekleşti. 
Bir önceki aya göre ise; 
TÜFE’de yüzde 1,46, Yİ-ÜFE’de 
ise yüzde 2,41 oranında artış 
şeklinde kaydedildi.

2022 yılı Ağustos ayında 
TÜFE’de ana harcama 
gruplarına göre yıllık en 
düşük artış yüzde 27,05 
ile haberleşme grubunda 
gerçekleşti. Bununla birlikte; 
yüzde 34,34 ile eğitim, 
yüzde 38,03 ile giyim ve 
ayakkabı ve yüzde 58,35 
ile sağlık en düşük artışın 
olduğu diğer gruplar 
olurken, yüzde 116,87 ile 
ulaştırma, yüzde 92,02 ile 
ev eşyası, yüzde 90,25 ile 
gıda ve alkolsüz içecekler 
ve yüzde 82,49 ile alkollü 
içecekler ve tütün artışın en 
yüksek olduğu gruplar oldu. 

İşlenmemiş gıda ürünleri, 
enerji, alkollü içkiler ve tütün 
ile altın hariç TÜFE’deki 
değişim, 2022 yılı Ağustos 
ayında bir önceki aya göre 
yüzde 3,17, bir önceki yılın 
Aralık ayına göre yüzde 
41,95, bir önceki yılın aynı 
ayına göre yüzde 72,53 ve 
on iki aylık ortalamalara 
göre yüzde 47,31 olarak 

gerçekleşti.
Yİ-ÜFE’de sanayinin dört 

sektörünün yıllık bazdaki 
değişimleri; madencilik ve 
taş ocakçılığında yüzde 
153,28, imalatta yüzde 
125,43, elektrik, gaz üretimi 
ve dağıtımında yüzde 
348,39 ve su temininde 
yüzde 90,01 artış olarak 
gerçekleşti.

Ağustos enflasyonu Ağustos enflasyonu 
yıllık yüzde 80yıllık yüzde 80
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Cari işlemler hesabı; 
2022 yılı Temmuz 
ayında piyasa 

beklentilerinin üzerinde 
yıllık bazda 4 milyar dolar 
seviyesinde gerçekleşti. Enerji 
ve parasal olmayan altın 
ithalatındaki yükseliş, cari 
dengedeki genişlemede etkili 
oldu. Turizm ve taşımacılık 
gelirlerindeki artış ise cari 
dengeyi sınırlandırdı. 12 aylık 
kümülatifte ise cari açık 36,6 
milyar dolar ile bir yılı aşkın 
süreden bu yana en yüksek 
seviyede gerçekleşti. 

2022 yılı Temmuz ayında 
yüzde 79,4 oranında sert 
bir düşüşle net doğrudan 
yatırımlarda 252 milyon 
dolar sermaye girişi 
yaşanırken, 2022 yılı Ocak-
Temmuz döneminde ise, 
3,2 milyon dolar daraldı. 
Portföy yatırımlarında, 2022 
yılı Temmuz ayında 631 
milyon dolar, 2022 yılı Ocak-
Temmuz döneminde ise, 12,1 
milyar dolar sermaye çıkışı 
kaydedildi. 2022 yılı Temmuz 
ayında diğer yatırımlarda 
3,4 milyar dolarlık, 2022 yılı 
Ocak-Temmuz döneminde 
ise 13,3 milyar 
dolarlık 
sermaye girişi 
yaşandı.

Rezerv 
varlıklar 
2022 yılının 
Temmuz 
ayında 4,4 
milyar dolar 
artarken, 

2022 yılı Ocak-Temmuz 
döneminde ise 7,9 milyar 
dolar seviyesine geriledi. 
Temmuz ayında net hata 
ve noksan kaleminde 5,5 
milyar dolar sermaye girişi 
kaydedilirken, 2022 yılı Ocak-
Temmuz döneminde 24,3 
milyar dolar ile yüksek bir 
seviyeye ulaştı.

Önümüzdeki dönemlerde 
yüksek enerji fiyatları, 
dış ticaret açığındaki 
genişleme, ihracat açısından 

Avrupa’daki ekonomik 
konjonktür ile Euro/USD 
paritesinin cari denge 
üzerinde risk oluşturacağı 
öngörülmektedir. Bunun 
yanı sıra, turizm gelirlerindeki 
pozitif seyrin, enerji arzı ve 
enerji fiyatlarındaki yüksek 
değişimler sebebiyle kış 
aylarında da devam etmesi 
beklenmektedir. Bu durumun 
da cari açığa olumlu 
şekilde yansıyacağı tahmin 
edilmektedir.

Temmuz’da cari açık 
4 milyar dolar
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İşsizlik oranı; 2022 yılı 
Temmuz ayında 0,3 
puanlık azalışla yüzde 10,1 

oranında gerçekleşti. İşsizlik 
oranı; erkeklerde yüzde 8,6, 
kadınlarda yüzde 13,1 oranında 
kaydedildi. İstihdam edilen 
kişi sayısı bir önceki aya göre; 
148 bin kişi, işsiz sayısı 113 
bin kişi azaldı. Toplam işsiz 
sayısı 3 milyon 445 bin kişi 
oldu. 

2022 yılı Temmuz 
ayında genç nüfusta 
işsizlik oranı yüzde 19,1 
oranında gerçekleşirken, 
zamana bağlı eksik 
istihdam, potansiyel 
işgücü ve işsizlerden 
oluşan atıl işgücü oranı bir 
önceki aya göre 2,0 puan 
artarak yüzde 22,5 oldu.

Aynı dönemde işgücü, 
bir önceki aya göre 
262 bin kişi azalarak 34 

milyon 52 bin kişi, işgücüne 
katılma oranı ise 0,5 puanlık 
azalış ile yüzde 52,6 olarak 
gerçekleşti. İşgücüne katılma 
oranı erkeklerde yüzde 70,7, 
kadınlarda ise yüzde 34,9 
oldu.

İstihdam edilenlerden 

referans döneminde 
işbaşında olanların, mevsim 
ve takvim etkilerinden 
arındırılmış haftalık ortalama 
fiili çalışma süresi 2022 yılı 
Temmuz ayında bir önceki 
aya göre 1,2 saat azalarak 43,1 
saat olarak gerçekleşti.

Temmuz’da 
işsizlik 
yüzde 10,1

Güven endekslerinde durum
Reel Kesim Güven Endeksi; 2022 yılı Ağustos ayında bir önceki aya göre, 1,6 puan azalarak 

102,1 ile düşüş eğilimini sürdürdü.  Tüketici Güven Endeksi; 2022 yılı Ağustos ayında 4,1 puanlık 
güçlü artışını sürdürerek 72,2 seviyesine yükseldi.

Tüketici güven endeksi ve mevsim etkilerinden arındırılmış reel kesim (imalat sanayi), hizmet, 
perakende ticaret ve inşaat sektörleri güven endekslerinin alt endekslerinin ağırlıklandırılarak 
birleştirilmesi ile oluşturulan Ekonomik Güven Endeksi, 2022 yılı Ağustos ayında, bir önceki aya 
göre, 0,9 puanlık sınırlı bir artışla 94,3 seviyesinde gerçekleşerek iyimserlik ve kötümserlik sınırı 
olan 100 barajının altında kaldı. Ekonomik güven endeksindeki düşüş, reel kesim, hizmet ve 
perakende ticaret sektörü güven endekslerindeki azalışlardan kaynaklandı.
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Sanayi üretim endeksi; 2022 yılı Temmuz 
ayında yıllık bazda yüzde 2,4 artarken, 
aylık bazda ise yüzde 6,2 azaldı.

Sanayinin alt sektörleri incelendiğinde; 
takvim etkisinden arındırılmış endekste, 
2022 yılı Temmuz ayında madencilik ve 
taşocakçılığı sektörü endeksi yüzde -10,5 ve 
elektrik, gaz, buhar ve iklimlendirme üretimi 
ve dağıtımı sektörü endeksi yüzde -6,8 
azalırken, imalat sanayi sektörü endeksi 
yüzde 4,1 arttı.

İmalat sanayinin alt sektörlerine 
baktığımızda; Temmuz ayında yıllık en fazla 
artış, yüzde 39,5 ile bilgisayarların, elektronik 
ve optik ürünlerin imalatında gerçekleşti. Bu 
artışı yüzde 38,9 ile temel eczacılık ürünlerinin 
ve eczacılığa ilişkin malzemelerin imalatı, 
yüzde 29,9 ile deri ve ilgili ürünlerin imalatı 
ve yüzde 22,9 ile diğer imalatlar izledi. Aynı 
dönemde imalat sanayi alt sektörlerinden en 
fazla azalış yüzde -14,5 
ile ana metal sanayi 
imalatında gerçekleşti. 
Bu azalışı yüzde -12,7 
ile içeceklerin imalatı, 
yüzde -8,4 ile tekstil 
ürünleri imalatı ve 
yüzde -6,9 ile kayıtlı 
medyanın basılması 
ve çoğaltılması imalatı 
izledi.

Mevsim ve takvim etkisinden arındırılmış 
endekse göre; ana sanayi gruplarından 
2022 yılı Temmuz ayında bir önceki aya 
göre, dayanıklı tüketim malında yüzde -8,0, 
dayanıksız tüketim malında yüzde -7,2 ve 
sermaye malında yüzde -6,2, ara malında 
yüzde -6,1 ve enerjide yüzde -2,3 azalış 
gerçekleşti.

Kapasite kullanım oranı
Kapasite kullanımı; 2022 yılı Ağustos ayında bir önceki aya göre 1,5 puan azalarak %76,7 

oranında gerçekleşti. En yüksek kapasite kullanım oranına sahip sektörler; Ağaç, ağaç 
ürünleri ve mantar ürünleri imalatı (mobilya hariç) (yüzde 83,8), giyim eşyaları imalatı 
(yüzde 83,7), kağıt ve kağıt ürünleri imalatı (yüzde 82,5) ve bilgisayarların, elektronik ve 
optik ürünlerin imalatı (yüzde 81,0) oldu. En düşük kapasite kullanım oranına sahip sektörler; 
Kayıtlı medyanın basılması ve çoğaltılması imalatı (yüzde 70,9), motorlu kara taşıtı, treyler 
(römork) ve yarı treyler (yarı römork) imalatı (yüzde 70,6), deri ve ilgili ürünlerin imalatı 
(yüzde 69,1) ile diğer imalatlar (yüzde 68,1) oldu.

Sanayi üretimi Temmuz’da 
yıllık yüzde 2,4 arttı
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Büyüme, 2022 
yılı ikinci 
çeyrekte; 

piyasa 
beklentilerine 
biraz üzerinde 
yıllık bazda yüzde 
7,6 oranında artış 
olarak gerçekleşti. 
2022 yılı ilk çeyrek 
yüzde 7,5 ve 2021 
yılı yıllık büyümesi 
yüzde 11,4 olarak 
güncellendi. 

2022 yılı ikinci çeyreğinde 
bir önceki yıla göre zincirlenmiş 
hacim endeksi olarak; finans 
ve sigorta faaliyetleri yüzde 
26,6; hizmet faaliyetleri yüzde 
18,1; mesleki, idari ve destek 
hizmet faaliyetleri yüzde 
11; imalat sanayi yüzde 9,1; 
sanayi yüzde 7,8; bilgi ve 
iletişim faaliyetleri yüzde 5,3; 
gayrimenkul faaliyetleri yüzde 
4,1; diğer hizmet faaliyetleri 
yüzde 1,9 ve kamu yönetimi, 
eğitim, insan sağlığı ve sosyal 
hizmet faaliyetleri yüzde 1,7 
arttı. İnşaat sektörü  yüzde -10,9 
ve tarım, ormancılık ve balıkçılık 
yüzde -2,9 azaldı.

Bu çeyrekte de özel tüketim 
harcamaları güçlü seyrini 
sürdürerek kaybetse de, yüzde 
22,5 ile ve kamu tüketim 
harcamaları yüzde 2,3 ile 
büyümeyi destekledi. Ayrıca 
ihracat yüzde 16,4 ile büyüme 
performansında belirleyici 
oldu. Öte yandan, ithalat yüzde 
5,8 ile büyümeyi sınırlandırdı. 
Yılın ikinci çeyreğinde yatırım 
harcamalarında yüzde 4,7 
ile pozitif katkı sağladı. İnşaat 
yatırımları yüzde -10,9 ile 
büyümeyi sınırlandırırken, 
yüzde 17,8 ile makine ve 
teçhizat yatırımları güçlü 
seyrini sürdürdü.

2022 yılı ikinci çeyrekte 

özel tüketim ve ihracatın 
desteklediği büyümede; sanayi 
ve hizmetler sektörü öne çıktı. 
Tarım ve inşaat sektörlerindeki 
daralma büyümeyi 
sınırlandırdı. Destekleyici para 
politikası büyümeye olumlu 
katkı sağladı. Avrupa’daki enerji 
tedariki sorununa ve küresel 
ölçekte sıkı para politikaları 
uygulamalarına bağlı resesyon 
riskinin Türkiye ihracatı 
üzerinde tehdit oluşturacağı 
öngörülüyor. Önümüzdeki 
günlerde, buna paralel olarak 
yurtta ve tüm dünyada 
enflasyondaki olumsuz 
görünüm büyüme üzerinde risk 
sinyalleri veriyor.

İkinci çeyrekte büyüme yüzde 7,6

Bütçe Ağustos’ta 3,58 milyar TL fazla verdi
Bütçe; 2021 yılı Ağustos ayında 40 milyar 837 milyon TL fazla vermiş iken, 2022 yılı Ağustos ayında 
3 milyar 586 milyon TL fazla verdi. Bütçe gelirleri, Ağustos ayında yüzde 108,8 oranında artarak 305 
milyar 930 milyon TL, bütçe giderleri ise yüzde 186,0 oranında artarak 302 milyar 343 milyon TL olarak 
kaydedildi.
 2022 yılı Ağustos ayında vergi gelirleri; yıllık bazda yüzde 107,3 oranında artarak 271 milyar 858 milyon 
TL seviyesine ulaştı. Faiz hariç giderler yüzde 203,9 oranında artarak 279 milyar 696 milyon TL olarak 
gerçekleşti. 
Ayrıca, 2021 yılı Ağustos ayında 54 milyar 494 milyon TL faiz dışı fazla verilmiş iken, 2022 yılı Ağustos 
ayında 26 milyar 233 milyon TL faiz dışı fazla verildi.
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TÜRKİYE’NİN TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELERİ

Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. EKONOMİ BAKANLIĞI, HAZİNE MÜSTEŞARLIĞI, BORSA İSTANBUL, TOBB, TEİAŞ-EPDK
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İZMİR’İN TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELERİ

*Çeyreklik açıklanmakta olup, III. çeyrek verileridir.  **Aylık bazda olanlar tescil değil, başvuru verileridir.
 Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. EKONOMİ BAKANLIĞI, TOBB, TPMK, T.C. KÜLTÜR VE TURİZM BAKANLIĞI, ISO 
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